
Garażówka 
po raz siódmy
Już po raz siódmy zorganizowa-
na została Kobylnicka Gara-
żówka. Kolejny raz zgromadziła 
prawdziwe tłumy łowców okazji. 

czytaj str. 8

Symulację ostatniej edycji ćwiczeń gmin-
nych jednostek OSP przeprowadzono 
5 października w Kruszynie, na terenie 

zakładu „LASER”. Celem manewrów było 
praktyczne przeprowadzenie działań 

gaśniczych poprzez właściwe opanowa-
nie rozprzestrzeniającego się ognia oraz 

zorganizowanie zaopatrzenia wodnego, 
odnalezienie i udzielenie pierwszej pomo-

cy osobom poszkodowanym. 
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Duże zmiany 
w Ścięgnicy

Kolejnym przykładem skutecz-
ności kobylnickiego samorzą-
du w staraniach o unijne środ-
ki, pozwalające na realizację 
kosztownych inwestycji, jest 
rewitalizacja układu drogowe-
go w Ścięgnicy. Przy udziale 
zewnętrznych funduszy udało 
się wykonać zadanie o warto-
ści ponad 1,1 mln złotych. 

czytaj str. 14

Popisami na 
matach upamiętnili 
zasłużonego 
szkoleniowca

W hali sportowej w Kobylni-
cy odbyła się Gala Sportów 
Walki im. śp Michała God-
nicza oraz Puchar Polski Ju 
Jitsu Kata Parami Pajj pod 
patronatem Wójta Gminy 
Kobylnica. 

czytaj str. 16

Sprawdzian umiejętności 
strażaków - ochotników

12

Wybory 
samorządowe 2018
Jak głosować 
i kiedy głos będzie ważny?

czytaj str. 3
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LXI sesja Rady Gminy Kobylnica
11 października 2018r. 

1. Otwarcie LXI sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica w okresie międzysesyjnym. 
4. Przedstawienie informacji dot. analizy oświadczeń majątkowych. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
  o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2018 rok,
  przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gmi-

ny Kobylnica, określenia zasad związanych z zapewnieniem bezpłatnego transportu 
i opieki w czasie przewozu dzieci i uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kobyl-
nica do szkół i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Kobylnica,  wyrażenia zgody na zawarcie z Miastem Słupsk porozumienia 
w sprawie powierzenia zadań publicznych z zakresu pomocy społecznej polegające-
go na prowadzeniu ośrodka wsparcia w postaci Środowiskowego Domu Samopomo-
cy dla osób przewlekle psychicznie chorych, dla osób upośledzonych umysłowo, dla 
osób wykazujących inne przewlekłe zaburzenia czynności psychicznych, przyjęcia 
rocznego „Programu Współpracy Gminy Kobylnica z Organizacjami Pozarządowymi 
i Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na 2019 rok”, 

  nadania nazwy terenowi rekreacyjnemu na terenie Gminy Kobylnica,
  uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla ob-

szaru obejmującego działki nr 123/16, 123/17, 123/18, 123/19 obręb Reblino,
  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego „Kobylnica-Północ” dla obszaru obejmującego tereny N.13MN, N.14MN, 
N.15MN, N.16.2ZP, N.17UP, N19UP, N.020KD, N.021KD, N.026KD, N.027KD, N.028KD 
i N.074KX oraz część terenów N.16.1ZP i N.21UM,

  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego dla obszaru obejmującego tereny SW.04KZ, SE.08KZ, SE.015KL, SE.64U 
i SEz.64UM oraz części terenów SW.37UM, SW.38U, SW.39UN, SW.40UM, SW.41UM, 
SW.015KL i SW.038KD w Kobylnicy, 

  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Kobylnica-Południe” dla obszaru obejmującego tereny SW.075KX 
i SW.076KX oraz części terenów SW.45MN, SW.46MN i SW.47MN,

  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego dla obszaru obejmującego tereny 46U, 014KD, 034KX, 2UP i 4T oraz część 
terenów 38UP, 42ZP, W i 45MN/U,Z w Widzinie.

  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Słupskiemu na re-
alizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1171 G relacji 
Kruszyna-Żelki”

6. Przedstawienie sprawozdań z pracy stałych komisji Rady Gminy Kobylnica za 2018r.
7. Informacja z przebiegu pracy Rady Gminy Kobylnica w 2018r.
8. Odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie LXI sesji Rady Gminy Kobylnica.
 

Co w prasie piszczy
Taśmy, proszę Szanow-

nych Państwa są różne 
i różniste, jak mawiał Boh-
dan Smoleń z poznańskie-
go kabaretu „Tey”. Nie bez 
kozery kabaretowego użyć 
tu wypada zwrotu bowiem 
to co się dzieje na polskim 
rynku politycznego ab-
surdu świadczy dobitnie 
o tym, że życie przerosło 
kabaret. Taśmy, taśmy i ta-
śmy stały się ostatnio pro-
bierzem moralnych ocen 
politycznych ugrupowań 
i ich pomniejszych liderów. 
Pomniejszych powiadam, 
bo prawdziwi wodzowie 
po knajpach się nie szla-
jają i podsłuchiwać ich nie 
sposób. U Sowy ani jego 
przyjaciół nie gościła nigdy 
angielska królowa ani car 
wszechrosji Władimir Wła-
dimirowicz Putin. Do knajp 
nie zagląda Nawet „na-
czelnik państwa” Jarosław 
Kaczyński. Tam raczej nie 
zbiera się polityczna śmie-
tanka lecz przedstawiciele 
wszelkiej maści knajackiej 
popkultury. W ich języku 
jest więcej grypsery wię-
ziennej i języka rynsztoku 
niż dyplomatycznej kin-
dersztuby. Cztery lata po 
tym jak ujawniono nagra-
nia rozmów wielu ważnych 
osób w państwie, które 
knajackim językiem rozma-
wiały o polityce, Angora 
napisała, że tematem dnia 
stała się znana już wcze-
śniej taśma z nagraniem 
„męskich” wypowiedzi Ma-
teusza Morawieckiego. An-
gora pyta słowami Krzysz-
tofa Różyckiego - Czy to gra 
wywiadów, element walki 
władzy z opozycją, a może 
wewnętrzna rozgrywka 
PiS? Były prezes BZ WBK 
został nagrany tam dwa lub 

trzy razy. W aktach śledztwa 
jest natomiast tylko jeden 
stenogram z jego udziałem. 
Gdzie są pozostałe nagra-
nia? Pyta Fakt24. Wszyscy 
szukają tych taśm, Ten, kto 
je trzyma, ma dziś w ręku 
mocną kartę przetargo-
wą - mówi Newsweekowi 
człowiek z kręgów zbliżo-
nych do afery taśmowej. 
Przyszłego premiera, który 
był wówczas prezesem BZ 
WBK, już wtedy fascynowa-
ła polska scena polityczna, 
informuje Super Express. 
Z nagranych rozmów jed-
noznacznie jednak wynika, 
że Morawiecki jest bardzo 
zadowolony z działań PO, 
kontynuuje Super Express. 
Z podsłuchanej rozmowy 
wynika też, że Mateusz Mo-
rawiecki był rozważany jako 
jeden z kandydatów do 
objęcia teki ministra skar-
bu. Dlaczego nie wszedł 
do rządu Donalda Tuska? 
docieka Fakt. Mateusz od 
dawna powtarzał w prywat-
nych rozmowach, że swoje 
już zarobił i teraz chciał-
by popracować dla kraju. 
Ciągnęło go do polityki, 
ale do rządu Tuska miał 
zastrzeżenia, pisze Fakt. 
Pewnie w wyniku rozmowy 
jaką przeprowadził z nim 
Jarosław Kaczyński gdy 
nominat przyszedł do nie-
go pożalić się na Tuska, że 
mu tyko tekę wicepremiera 
i ministra skarbu oferuje. 
Morawiecki był w kontakcie 
z Jarosławem Kaczyńskim 
od kilku lat i na bieżąco 
informował nas o ofertach 

otrzymywanych od Platfor-
my. Z tego, co wiem, mówi 
działacz PiS dziennikarzowi 
Faktu. Jarosław dopuszczał 
scenariusz, w którym Mo-
rawiecki zostaje ministrem 
w tamtym rządzie, a potem 
my zostawiamy go na sta-
nowisku. Nie knajacki język, 
lub jak powiada Kaczyński, 
męskie tym razem słowa, 
ujmują najbardziej godno-
ści polskiego premiera. To 
obłudna dwulicowość po-
zwalająca na służbę dwóm 
panom gdzie jednemu sta-
wia się świeczkę a drugie-
mu ogarek, każdego hono-
ru pozbawić może. Proszę 
wybaczyć brak w artykule 
soczystych cytatów z zare-
jestrowanych wypowiedzi 
premiera ale w poważnej 
gazecie słów takich używać 
się nie godzi. W takiej at-
mosferze dziwić nie może, 
ze zamyka się kelnerów któ-
rych nikt się nie boi, z peł-
ni swobód korzysta Marek 
Falenta, którego boją się 
wszyscy a knajpy Sowy nikt 
nie zamyka, bo ze swoim 
studiem nagrań każdej 
władzy przydać się jeszcze 
może. Tak na marginesie 
wypada jednak dodać, że 
Donald Tusk nie ma racji 
podejrzewając, że scena-
riusz afery podsłuchowej 
pisany był cyrylicą, wszak 
Ruskie piszą grażdanką, 
która za Piotra Wielkiego 
w XVIII wieku zastąpiła sta-
rocerkiewną cyrylicę.

Ob. Piszczyk

Wybieramy wybrańców
Kabaret, kabaret lecz śmiechu w nim mało. 

I słowa w nim gorzkie, bez blasku i zalet. 
Bo tak proszę państwa fatalnie się stało, 

Że życie przerosło kabaret.
Tadeusz Ross
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Wybory samorządowe 2018
Jak głosować i kiedy głos będzie ważny?

PKW ustaliła w drodze uchwały wzory informa-
cji o sposobie głosowania i warunkach ważności 
głosu w wyborach do rad gmin, rad powiatów, sej-
mików województw i rad dzielnic m.st. Warszawy 
oraz w wyborach wójtów, burmistrzów i prezyden-
tów miast.

Pełna treść uchwały Państwowej Komisji Wyborczej 
z dnia 23 sierpnia 2018 r. w sprawie ustalenia wzorów 
informacji o sposobie głosowania i warunkach waż-
ności głosu w wyborach do rad gmin, rad powiatów, 
sejmików województw i rad dzielnic m.st. Warszawy 
oraz w wyborach wójtów, burmistrzów i prezydentów 
miast jest dostępna jest na stronie internetowej www.
pkw.gov.pl

W wyborach do rad gmin liczących do 20 tys. 
mieszkańców:

głosować można tylko na jednego kandydata, sta-
wiając znak „X” (co najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie do głosowania w kratce 
z lewej strony obok nazwiska kandydata,

przyczyną nieważności głosu będzie: 
- postawienie znaku „X” w kratce przy nazwisku wię-

cej niż jednego kandydata,
- niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce,
- postawienie znaku „X” w kratce wyłącznie przy na-

zwisku kandydata skreślonego przez gminną komisję 
wyborczą,

Uwaga: nieważne są karty do głosowania inne niż 
urzędowo ustalone lub nieopatrzone pieczęcią obwo-
dowej komisji wyborczej ds. przeprowadzenia głoso-
wania w obwodzie.

W wyborach do rad powiatów
głosować można tylko na jedną listę kandydatów, 

stawiając znak „X” (co najmniej dwie linie przecinają-
ce się w obrębie kratki) w kratce z lewej strony obok 
nazwiska jednego kandydata z tej listy, przez co wska-
zuje się jego pierwszeństwo do uzyskania mandatu,

przyczyną nieważności głosu jest: 
- postawienie znaku „X” w kratkach obok nazwisk 

kandydatów umieszczonych na więcej niż jednej li-
ście, 

- niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce, 
- postawienie znaku „X” w kratce wyłącznie przy na-

zwisku kandydata z listy unieważnionej przez powia-
tową komisję wyborczą. 

Uwaga: nieważne są karty do głosowania inne niż 
urzędowo ustalone lub nieopatrzone pieczęcią obwo-
dowej komisji wyborczej ds. przeprowadzenia głoso-
wania w obwodzie.

W wyborach do sejmików województw 
głosować można tylko na jedną listę kandydatów, 

stawiając znak „X” (co najmniej dwie linie przecinają-
ce się w obrębie kratki) w kratce z lewej strony obok 
nazwiska jednego kandydata z tej listy, przez co wska-
zuje się jego pierwszeństwo do uzyskania mandatu,

przyczyną nieważności głosu jest: 
- postawienie znaku „X” w kratkach obok nazwisk 

kandydatów umieszczonych na więcej niż jednej 
liście, 

- niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce,
- postawienie znaku „X” w kratce wyłącznie przy na-

zwisku kandydata z listy unieważnionej przez woje-
wódzką komisję wyborczą. 

Uwaga: nieważne są karty do głosowania inne niż 
urzędowo ustalone lub nieopatrzone pieczęcią obwo-
dowej komisji wyborczej ds. przeprowadzenia głoso-
wania w obwodzie.

W wyborach wójtów, burmistrzów i prezyden-
tów miast

głosować można tylko na jednego kandydata, sta-
wiając znak „X” (co najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie do głosowania w kratce 
z lewej strony obok nazwiska kandydata,

przyczyną nieważności głosu jest: 
- postawienie znaku „X” w kratce przy nazwisku wię-

cej niż jednego kandydata,
- niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce,
- postawienie znaku „X” w kratce wyłącznie przy na-

zwisku kandydata skreślonego przez gminną komisję 
wyborczą. 

Uwaga: nieważne są karty do głosowania inne niż 
urzędowo ustalone lub nieopatrzone pieczęcią obwo-
dowej komisji wyborczej ds. przeprowadzenia głoso-
wania w obwodzie.

W ponownym głosowaniu wójta, burmistrza 
i prezydenta miasta (tzw. II tura):

głosować można tylko na jednego kandydata, sta-
wiając znak „X” (co najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie do głosowania w kratce 
z lewej strony obok nazwiska kandydata,

przyczyną nieważności głosu jest: 
- postawienie znaku „X” w kratce przy nazwisku wię-

cej niż jednego kandydata,
-niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce.
Uwaga: nieważne są karty do głosowania inne niż 

urzędowo ustalone lub nieopatrzone pieczęcią obwo-
dowej komisji wyborczej ds. przeprowadzenia głoso-
wania w obwodzie. 

W ponownym głosowaniu wójta, burmistrza 
i prezydenta miasta (tzw. II tura; 1 kandydat):

wyborca głosuje za wyborem kandydata, stawiając 
znak „X” (co najmniej dwie linie przecinające się w ob-
rębie kratki) na karcie do głosowania w kratce ozna-
czonej słowem „TAK” z lewej strony obok nazwiska 
kandydata,

wyborca głosuje przeciwko wyborowi kandydata, 
stawiając znak „X” (co najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie do głosowania w kratce 
oznaczonej słowem „NIE” z lewej strony obok nazwi-
ska kandydata

przyczyną nieważności głosu jest: 
- postawienie znaku „X” w obu kratkach,
- niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce. 
Uwaga: nieważne są karty do głosowania inne niż 

urzędowo ustalone lub nieopatrzone pieczęcią obwo-
dowej komisji wyborczej ds. przeprowadzenia głoso-
wania w obwodzie. 

Źródło: pkw.gov.pl

Głosowanie odbędzie się 21 października 2018 w godz. 7.00-21.00

SPRAWDŹ, GDZIE BĘDZIESZ GŁOSOWAĆ

Szkoła Podstawowa w Kobylnicy – budynek F – ul. Główna 63
Okręg nr 1 – Bolesławice, Widzino,
Okręg nr 2 – Łosino, Zajączkowo
Szkoła Podstawowa w Kobylnicy – budynek P – ul. Główna 63
Okręg nr 3 – Część Kobylnicy ulice: Drogowców, Główna od 1 do 37, Kilińskie-
go, Kolejowa,
Kosynierów, Kościeliska, Łąkowa, Nad Słupią, Ogrodowa, Pocztowa, Przemęc-
ka, Przy Torach, Rzeczna, Rybacka, Kądzieli, Banacha, Stefczyka, Mikołajczyka, 
Sportowa, Strumykowa, Transportowa, Wodna, Bartoszewskiego, Grabskie-
go, Zarszyńska, Zielona.
Okręg nr 4 – Część Kobylnicy ulice: Akacjowa, Aleja Orzechowa, Aleja Przy-
jaźni, Cisowa, Cyprysowa, Główna od 38 do 90, Kasztanowa, Klonowa, Krótka, 
Leśna, Leszczynowa, Leśny Zakątek, Młyńska, Schumana, Rzemieślnicza, Sło-
neczna, Sosnowa, Świerkowa, Topolowa, Wrzosowa
Szkoła Podstawowa w Kobylnicy – budynek G – ul. Główna 63
Okręg nr 5 – Część Kobylnicy ulice: Aleja Spacerowa, Brzozowa, Bukowa, Dę-
bowa, Franciszkańska, Jaśminowa, Jodłowa, Kalinowa, Migdałowa, Nad Ślu-
zą, Olchowa, Widzińska, Wierzbowa, Zaciszna, Witosa od 1 do 9 (numeracja 
nieparzysta), Witosa od 2 do 38 (numeracja parzysta), Zaciszna, Źródlana,

Okręg nr 6 – Część Kobylnicy ulice: Głowackiego, Chabrowa, Fiołkowa, Naru-
towicza, Paderewskiego, Konwaliowa, Krokusowa, Krzywa, Kwiatowa, Lawen-
dowa, Liliowa, Drzymały, Makowa, Malwowa, Rataja, Parkowa, Polna, Różana, 
Rumiankowa, Storczykowa, Szałwiowa, Szczecińska, Toskańska, Tulipanowa, 
Tymiankowa, Witosa od 11 do 33 (numeracja nieparzysta), Witosa od 40 do 
102 (numeracja parzysta), Tetmajera
Szkoła Podstawowa w Kwakowie, ul. Słupska 5
Okręg nr 7 – Komiłowo, Kwakowo, Lulemino, Luleminko, Maszkowo
Okręg nr 8 – Kruszyna, Lubuń, Płaszewo, Żelki, Żelkowiec, Żelkówko
Wiejski Dom Kultury Wrząca 53
Okręg nr 9 – Bzowo, Kczewo, Rozłęka, Ścięgnica
Okręg nr 14 – Ciechomice, Dobrzęcino, Komorczyn, Słonowice, Słonowiczki,
Okręg nr 15 – Wrząca
Szkoła Podstawowa w Kończewie, ul. Szkolna 1
Okręg nr 10 – Kończewo, Sierakowo Słupskie,
Okręg nr 13 – Giełdoń, Kuleszewo, Zagórki, Zbyszewo
Szkoła Podstawowa w Sycewicach, ul. Szkolna 1
Okręg nr 11 – Miedzno, Sycewice
Okręg nr 12 – Reblino, Reblinko, Runowo Sławieńskie, Zębowo
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Gwiezdny Krąg 
startuje po raz 
XIV

Przedstawicielstwo Komisji Euro-
pejskiej w Polsce, Biuro Parlamen-
tu Europejskiego w Polsce, Sieć 
Informacji Europejskiej Europe Di-
rect w Polsce zapraszają uczniów 
szkół ponadpodstawowych do 
udziału w XIV edycji Ogólno-
polskiej Olimpiady Wiedzy o Unii 
Europejskiej „GWIEZDNY KRĄG”. 
Tegoroczna Olimpiada odbywa 
się pod hasłem „Unia Europejska 
po wyborach do Parlamentu 
Europejskiego w 2019 roku”. 

Olimpiada skierowana jest do 
wszystkich uczniów szkół ponad-
podstawowych w całym kraju, a jej 
celem jest popularyzacja wiedzy 
o systemie instytucjonalnym Unii 
Europejskiej, jej wartościach, a tak-
że historii integracji europejskiej. 

Nagrodą główną w tegorocz-
nej edycji Olimpiady jest płatny 
staż w Parlamencie Europejskim 
w Brukseli na zaproszenie Janusza 
Lewandowskiego – Posła do Parla-
mentu Europejskiego. Natomiast 
cała finałowa 10 na zaproszenie 
patronów honorowych odbędzie  
wizytę studyjną w Brukseli, by „od 
kuchni” zobaczyć, jak funkcjonują 
instytucje Unii Europejskiej. 

By móc wziąć udział w tegorocz-
nej Olimpiadzie, zainteresowane 
szkoły proszone są o wysłanie for-
mularza zgłoszeniowego na adres: 
kontakt@gwiezdnykrag.pl najpóź-
niej do 20 października 2018 roku 
do godz. 16.00!! 

Harmonogram Olimpiady: 
do 20 października 2018 roku – 

przyjmowanie zgłoszeń od szkół 
na adres kontakt@gwiezdny-
slupsk.pl

30 października 2018 roku, godz. 
10.00 – I etap Olimpiady

5 listopada 2018 roku – publika-
cja wyników I etapu Olimpiady

12 listopada 2018 roku – publika-
cja centrów egzaminacyjnych 

15 listopada 2018 roku, godz. 
12.00 – II etap Olimpiady 

20 listopada 2018 roku – wyniki II 
etapu Olimpiady

6 grudnia 2018 roku – finał Olim-
piady

7 grudnia 2018 roku, godz. 11.00 
– Gala Ogłoszenia Wyników Olim-
piady

Komitet Organizacyjny ma sie-
dzibę w Punkcie Informacji Euro-
pejskiej Europe Direct – Słupsk, ul. 
Partyzantów 31A, 76 – 200 Słupsk, 
tel. 794 725  448, mail. kontakt@
gwiezdnykrag.pl 

Więcej informacji o Olimpiadzie 
na stronie: http://gwiezdnykrag.
pl/ lub https://www.facebook.
com/gwiezdnykrag/ 

 W SKRÓCIE Przekonywali, że zamiast dopalaczy 
lepiej wybrać pasję
Zamiast kolejnych ulotek, luźna rozmowa. Nie z wyedukowanymi specjalistami od uzależnień, ale z młodymi ludźmi, 
starszymi zaledwie o kilkanaście lat. Bo miało być szczerze i otwarcie, i tak też było. Wielu z niedowierzaniem słucha-
ło tego, jakie konsekwencje w naszym życiu może nieść sięgnięcie po narkotyki. Zorganizowane w czterech miejsco-
wościach spotkania miały pokazać, że nie wszystko, co modne, jest dla nas odpowiednie. Jak choćby dopalacze, 
które pomimo szeroko zakrojonych akcji społecznych, wciąż stanowią pokusę dla młodych ludzi. 

Kończewo, Wrząca, Reblino i Pła-
szewo – to w tych miejscach zapla-
nowano specjalny cykl warsztatów 
adresowanych do mieszkańców 
naszej gminy. Założenie było takie, 
że mają być ukierunkowane na 
młodych ludzi, bo to oni w najwięk-
szym stopniu podatni są na niebez-
pieczeństwa związane z wciąż nie-
pokojącą popularnością dopalaczy. 
Ambitnego zadania uświadamiania 
ich w tym, jak zła jest to droga, pod-
jął się Przemek Kaca – nastolatek ze 
Słupska, który wspólnie ze swoimi 
przyjaciółmi stworzył autorski pro-
jekt „Hip-Hop Bakcyl”. Na zaprosze-
nie Wójta Gminy Kobylnica zgodził 
się zorganizować je również w Koń-
czewie, Wrzącej, Reblinie i Płasze-
wie. 

Macie już doświadczenie w or-
ganizacji tego typu warsztatów. 
Czy młodzież rzeczywiście reaguje 
na nie tak, jak zakładaliście?

Przemek Kaca: Każdy reaguje 
w inny sposób, co jest uwarunko-
wane indywidualnym podejściem 
młodych ludzi do życia. Każdy 
młody człowiek ma inną hierarchię 
wartości i inne cele w życiu. Zor-
ganizowaliśmy już blisko 60 tego 
typu spotkań i warsztatów i mogę 
stwierdzić, że w każdym młodym 
człowieku tkwi potencjał, który na-
leży dostrzec. Cieszy mnie fakt, iż 
uczestnicy warsztatów zadają nam 
pytania, odnosząc się w nich do 
tematyki przeprowadzanych zajęć 
i kultury hip-hop. Część z nich pod-
chodzi indywidualnie z pytaniem, 
część pyta na forum, a są również 
osoby, które dzielą się swoją twór-
czością poprzez stronę Hip-Hop 
Druga Szansa. Są i tacy, których 
temat początkowo nie interesuje, 
jednak w trakcie spotkania zaobser-
wowałem wielokrotnie skupienie 

i zainteresowanie na twarzy u tych 
młodych ludzi. A o to nam chodzi. 

W czasie spotkań sporo rozma-
wiacie na temat profilaktyki uza-
leżnień. Dlaczego - szczególnie 
młodzi ludzie- tak często sięgają 
po używki?

Sięganie po używki wśród mło-
dych ludzi jest dużym problemem, 
szczególnie problem dopalaczy. Nie 
potrafię udzielać jednoznacznej od-
powiedzi, gdyż nie wolno w żadnej 
sytuacji generalizować. Do każde-
go podchodzę indywidualnie. Aby 
móc coś powiedzieć o zachowa-
niach ludzi, należałoby wejść w ich 
buty i przejść tą drogę. Co mogę 
powiedzieć? Sięgając po używki, 
młodzi ludzie mogą chcieć zaimpo-
nować grupie, uważając się dzięki 
temu za odważnych i dojrzałych. 
Może to wynikać również z braku 
zainteresowań, braku pasji w życiu 
młodego człowieka. W sytuacji, kie-
dy życie jest monotonne i nudne, 
chcemy sobie je urozmaicić, ekspe-
rymentując z substancjami psycho-
aktywnymi. Łykamy to, co sprzedają 
nam i rówieśnicy i media. W Interne-
cie znajdziemy wszystko, także do-
palacze pod egzotycznymi i atrak-
cyjnymi nazwami w przystępnej 
cenie. Konsumpcjonizm – chcemy 
coraz więcej. Niekiedy może to być 
chęć zwrócenia uwagi na siebie, na 
nasze problemy. We współczesnych 
czasach dorośli często skupiają się 
na pracy, zapominając o rozmowie 
z dziećmi. Wtedy do głosu mogą 
dojść młodzi ludzie, apelując do 
dorosłych o chwilę czasu dla siebie. 
Niestety część z takich apeli kończy 
się śmiercią. 

Wy zdecydowaliście się w nieco 
inny sposób uświadamiać im, że 
życie bez nałogów jest możliwe. 

Pasja zamiast nałogów. To pomysł 
z życia wzięty?

Tak jak mówisz, stawiamy na 
pasję zamiast używki. Myślę, że 
działania nasze są odpowiedzią na 
apel młodych ludzi z potencjałem, 
którzy w pewnym sensie zagubili 
się w życiu. Nie mają pomysłu na 
tratwę, którą mogą płynąć przez ży-
cie. My ten pomysł im pokazujemy, 
zapraszając do dialogu i do udziału 
w warsztatach. Część młodych ludzi 
decyduje się na współtworzenie 
kultury hip-hop, pisząc teksty, rysu-
jąc, tańcząc czy jeżdżąc bmx. Pasja 
jest tratwą dla samotnie płynących 
dusz. Współpracując od kilku lat 
z młodzieżą, dostrzegam jak waż-
na w ich życiu jest kultura hip-hop. 
Polski rap słyszę na każdym kroku: 
na osiedlach, w parku, na szkolnych 
przerwach. Ważne jest, aby pokazy-
wać młodzieży pozytywny przekaz 
płynący z tejże kultury. Należy skon-
fronotwać się z tymi życiorysami ra-
perów, którzy odeszli od nałogów, 
aby móc realizować się w pasji oraz 
oddać się życiu  rodzinnemu. A jest 
ich wielu. Reasumując, można po-
wiedzieć zatem, że jest to pomysł 
z życia wzięty. 

Spotkaliście się ze sporą grupą 
młodych ludzi, nie tylko w naszej 
gminie. Mimo to jest pewnie wie-
lu ludzi, którzy chętnie zwróciliby 
się po pomoc, ale może nie wiedzą 
konkretnie do kogo. Jak mogą so-
bie pomóc?

Zawsze zachęcam młodzież do 
tego, aby znaleźć w życiu taką oso-
bę, do której można zwrócić się 
z problemem. Może to być rodzic, 
nauczyciel, instruktor zajęć dodat-
kowych czy starszy brat. Rozma-
wiamy o tym, że nie warto swoich 
problemów osobistych sprzedawać 

rówieśnikom dokoła, nie należy 
również wypisywać ich w Internecie 
ani w wiadomościach prywatnych, 
gdyż może to być użyte przeciwko 
nam. Hejt w sieci ma ogromną siłę 
rażenia, działa destrukcyjnie – o tym 
również rozmawiamy. Uczulam 
młodzież na to, aby nie dusić się 
samemu z problemem. Dla niektó-
rych kartka papieru i studio nagrań 
jest tym życiowym przyjacielem. 
Dlatego spotykając się z młodzieżą, 
zapraszam do współtworzenia kul-
tury hip-hop. Zachęcam młodzież 
do dostrzeżenia swoich mocnych 
stron i do tego, aby nie tworzyć tyl-
ko i wyłącznie do szuflady. Hip-Hop 
Druga Szansa jest dla młodych. 

Dlaczego akurat hip hop i rap 
przewijają się w czasie waszych 
warsztatów. Przecież panuje opi-
nia, że to właśnie te kultury traktu-
ją o nałogach najwięcej.

Bo to właśnie w hip-hop’ie, tym 
prawdziwym, dostrzegam auten-
tyczność. Dla wielu hip-hop stał się 
głosem buntu i protestu przeciwko 
zastanej rzeczywistości, która bywa 
brutalna dla ludzi. Głosem buntu 
przeciwko materializmowi oraz 
stereotypom. W społeczeństwie 
nadal, choć coraz rzadziej, panuje 
opinia, że hip-hop wyrządza lu-
dziom krzywdę – ławka, ćpanie, 
dilerka. Pomimo tego generalizo-
wania i uogólniania przez społe-
czeństwo, bardzo dużo sprzedawa-
nych jest polskich rap płyt, raperzy 
grają liczne koncerty charytatywne, 
a także organizują akcje dla dzieci 
i młodzieży. To właśnie z raperami 
identyfikuje się wielu młodych lu-
dzi, którzy mają tzw. gorszy start 
w życiu. Dlatego staram się pokazy-
wać życiorysy i teksty tych raperów, 
którzy wyrzeczeniami i ciężką pracą 
od podstaw osiągnęli swoje cele ży-
ciowe. Hip-hop jest dla mnie najbli-
żej, jest również bardzo blisko mło-
dzieży, dlatego zadaniem dorosłych 
powinno być zaznajomienie się 
z tą kulturą, aby mieć wspólny język 
z naszymi dziećmi. Niekiedy należy 
ukierunkować młodego człowieka. 

Rozmawiał Karol Kotusiewicz
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Hala w Słonowicach już po 
termomodernizacji. Spore zmiany
Kolejnym z obiektów na terenie Gminy Kobylnica, w którym zakończono prace termomoder-
nizacyjne, jest hala sportowa przy Szkole Podstawowej im. Książąt Pomorskich w Słonowicach. 
Modernizacja obiektu kosztowała ok. 574 tysiące złotych. 

Zakończenie prac ter-
m o m o d e r n i z a c y j n y c h 
zbiegło się w czasie 
z uroczystym ślubowa-
niem klas pierwszych. 
Właśnie tą uroczystość 
zorganizowano jako 
pierwszą w nowo wyre-
montowanym obiekcie. 
Pierwszymi osobami, 
które mogły dostrzec 
skalę zmian, jakie za-
szły w obiekcie, byli 
więc uczniowie oraz ich 
rodzice, grono pedago-
giczne oraz zaproszeni 
goście. 

Zakres rzeczowy 
przedsięwzięcia obej-
mował wykonanie ter-
momodernizacji bu-

dynku poprzez m.in.: 
docieplenie ścian, wy-
konanie elewacyjnej wy-
prawy, wymianę stolarki 
drzwiowej zewnętrznej 
i wewnętrznej oraz sto-
larki okiennej, wymianę 
dachu nad salą gimna-
styczną, kominów wen-
tylacyjnych czy opraw 
oświetleniowych na 
energooszczędne typu 
LED.

Te r m o m o d e r n i z a c j a 
budynku sali gimna-
stycznej w Słonowicach 
oraz budynku łącznika 
przy Szkole Podstawo-
wej im. Książąt Pomor-
skich w Słonowicach 
wraz z remontem po-

mieszczeń oraz z wy-
konaniem świadectwa 
charakterystyki ener-
getycznej realizowana 
jest w ramach projek-
tu partnerskiego pn.: 
”Poprawa efektywności 
energetycznej Obszaru 
Funkcjonalnego Miasta 
Słupska poprzez ter-
momodernizację bu-
dynków”, którego lide-
rem jest Miasto Słupsk, 
a w gronie partnerów 
znajdują się: Gmina Ko-
bylnica, Gmina Słupsk, 
Gmina Dębnica Kaszub-
ska, Gmina Damnica, 
Gmina Miasto Ustka 
oraz Powiat Słupski.

Zadanie dofinanso-
wane ze środków Eu-
ropejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego 
w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
Województwa Pomor-
skiego na lata 2014-
2020, w wysokości 68 
% środków kwalifikowa-
nych.

Nowe połączenie Lulemina 
i Kruszyny coraz bliżej
24 września 2018 roku podpisana została umowa o roboty 
budowlane dotyczące modernizacji drogi gminnej Nr 
114024 G Kruszyna – Lulemino. To kontynuacja robót bu-
dowlanych z roku 2017.
Zakres realizowanej właśnie inwe-

stycji obejmuje wykonanie nowej 
nawierzchni utwardzonej z betonu 
towarowego na odcinku o łacznej 
długości 755 m. Dodatkowo wyko-
nane zostaną obustronne pobocza 
utwardzone z kruszywa łamanego.

Całkowita wartość inwestycji wy-
niosi 406 158,00 zł. Część środków 
pozyskano z Urzędu   Marszałkow-
skiego Województwa Pomorskie-
go w ramach środków związanych 
z wyłączeniem gruntów rolnych 
w wysokości 110 745,00 zł.

Wyjątkowe, nie-
podległościowe 
drzewka w pobliżu 
szkoły

Przedszkolaki z Kończe-
wa w dość nietypowy 
sposób postanowiły 
upamiętnić 100. roczni-
cę odzyskania przez Pol-
skę niepodległości.

„Piękna nasza Polska cała” – 
to tytułu ogólnopolskiego 
projektu, który jest odpowie-
dzią na  wyjątkowe święto 
Polaków – 100. rocznicę od-
zyskania niepodległości. Jego 
główne cele to kształtowanie 
postaw patriotycznych u naj-
młodszych, uwrażliwienie ich 
na  piękno, folklor i  tradycje 
Polski oraz  kształtowanie toż-
samości narodowej dzieci.
Biorące udział w projekcie 
podmioty i instytucje dokonu-
ją tego w różny sposób. Szkoła 
Podstawowa w Kończewie po-
stanowiła, że upamiętni 100. 
rocznicę odzyskania niepod-
ległości w ciekawy sposób. 
20 września przedszkolaki 
posadziły „niepodległościowe 
drzewka” w pobliżu swojej 
szkoły.

Piękną pogodę 
wykorzystali, by 
zadbać o najbliż-
sze otoczenie

 W SKRÓCIE

W dniu 21 września 2018 
r. uczniowie klas 0-VIII 
Szkoły Podstawowej 
im.Polskich Olimpij-
czyków w Kwakowie, 
zorganizowali akcję 
,,Sprzątanie Świata'' 
.Najmłodsi z klas 0-III 
wraz z wychowawcami 
sprzątali teren wokół 
szkoły oraz boisko spor-
towe ,,Orlik''.

Pozostali z klas IV -VIII   udali 
się do lasu, przy drodze do   
Lubunia,  aby wysprzątać te-
ren leśny z licznymi śmiecio-
wymi niespodziankami.
Przy współpracy z Nadleśnic-
twem Leśny Dwór, które do-
starczyło nam worki, udało 
się je napełnić, zostawiając 
zawiązane przy drodze – 
przyznają nauczyciele, któ-
rzy zorganizowali akcję. 
Napełnione worki uprzątnęli 
pracownicy Nadleśnictwa. 
Przyjemne z pożytecznym. 
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo wielo...metrowych oszustwach

Kampanie wyborcze 
jak świat światem zawsze 
i wszędzie były swoistym 
festiwalem populizmu, ob-
łudy, kłamstwa i nierealnych 
obietnic. Tak jakoś dziwnie 
najczęściej się plecie, że 
przed wyborami oklejone 
propagandą wyborczą ściany 
głośno przemawiają do ludzi. 
Po wyborach zaś najczęściej 
ludzie mówią do ścian, od 
których głos wyborców od-
bija się jakby przysłowiowym 
grochem o ścianę rzucał. 
Kandydaci do wszelkich sta-
nowisk najczęściej w historii, 
obiecywali swoim wyborcom 
mosty wszelakie, niezależnie 
od tego czy w okolicy jakkol-
wiek rzeka płynęła. Zapew-
ne most traktują jak swoisty 
symbol porozumienia i po-

łączenia zwaśnionych stron 
jak brzegów rwącej, często 
nieistniejącej w naturze rze-
ki. Rzecz w tym, że to wła-
śnie politycy wszelkiej maści 
partyjnej, tworzą te podziały 
klasyfikując społeczność na 
gorsze i lepsze sorty, praw-
dziwych patriotów i tych 
cierpiących na „ojkofobię”, 
czyli nienawidzących własnej 
ojczyzny. Trwająca kampania 
wyborcza do władz samorzą-
dowych wszystkich szcze-
bli, ma tym razem bardzo 
swoista naturę. Poprzez jej 
maksymalne upartyjnienie, 
rozgrywa się ona głównie 
na szczeblu centralnym. To 
krajowi liderzy albo wysta-
wiani na odstrzał ich przed-
stawiciele, zwani „twarzami 
kampanii”, mówią o central-

nych programach jakie mają 
dla wszystkich lokalnych sa-
morządów ubezwłasnowol-
niając w ten sposób swoich 
kandydatów a samorządom 
odbierając ich konstytucyj-
ną tożsamość. To centralni 
liderzy obiecują wyborcom 
góry pieniędzy na lokalne 
inwestycje pod warunkiem, 
że to ich kandydat zostanie 
wybrany. To premier polskie-
go rządu i jego ministrowie 
stają u boku swoich politycz-
nych akolitów obiecując im  
finansowe wsparcie za po-
parcie. Nie na miejscu byłoby 
tu wypominanie nawet za-
kończonych prawomocnym 
wyrokiem sądu kłamstw wy-
borczych bo większość z nich 
ślepej Temidzie jednak umy-
ka. Gorsze jest to co dzieje się 

w majestacie prawa i praw-
nych konsekwencji mieć ni-
gdy nie będzie. Obiecać bo-
wiem można wszystko, lecz 
demokracja nie stworzyła 
systemu odpowiedzialności 
za składane i niedotrzymane 
obietnice wyborcze. Każda 
próba upartyjnienia wybo-
rów lokalnych to rozbudza-
nie niepotrzebnych emocji 
i tworzenie dalszych podzia-
łów społecznych niekiedy na-
wet w rodzinnych domach. 
Partyjni wodzowie zapomi-
nają o podstawowej zasadzie 
funkcjonowania jednostek 
samorządu terytorialnego. 
Ten samorząd to organizacja 
społeczności lokalnej, która 
z mocy prawa jest jednocze-
śnie organem administracji 
publicznej i jako wspólnota 

decyduje o realizacji zadań 
administracyjnych, wyni-
kających z jej potrzeb. Tak 
więc to nie żadna władza 
centralna, partyjna czy ad-
ministracyjna, pisać będzie 
programy dla jednostek 
samorządu terytorialnego, 
bo ten jest tworzony lokal-
nie przez ludzi na co dzień 
uczestniczących w życiu tych 
społeczności, znających ich 
potrzeby i oczekiwania. To 
ci ludzie kandydują często 
na stanowiska prezydentów 
miast, burmistrzów i wój-
tów i to prezentowane przez 
nich programy a często ich 
osobisty wkład w społeczno-
-gospodarczy rozwój gminy, 
stanowić będzie o ich powo-
dzeniu w akcie wyborczym. 
Nie ma programów uniwer-

salnych. W Kobylnicy, w Ko-
luszkach czy Pcimiu inne są 
potrzeby i oczekiwania. Są 
jednak uniwersalne pienią-
dze, które sprawiedliwie 
dzielone, powinny wspierać 
samorządy. Papierkiem lak-
musowym międzypartyjnej 
walki o władzę samorządo-
wą będzie w nadchodzących 
wyborach walka o fotel pre-
zydenta Miasta Stołecznego 
Warszawy. Piramida obietnic 
zapewne doprowadzi do 
tego że Warszawą rządził bę-
dzie ten kandydat, który naj-
więcej linii metra obieca wy-
borcom. Nie budujcie jednak 
metra w Kobylnicy, wszak to 
w podziemiach kryją się naj-
częściej przeróżne krety.

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

Nie wiedzieć dlaczego, jesień 
wielu Polakom źle się kojarzy. 
O dziwo, bo jednym z wiodą-
cych haseł, jakie w tym czasie 
możemy obserwować jest to 
reklamujące złotą polską je-
sień. Jej piękno i urok mogliście 
pewnie Państwo zaobserwo-
wać w czasie spacerów, jazdy 
na rowerze czy drogi do pracy. 
Chyba nikt nie ma wątpliwości, 
że pastelowe kolory liści, w po-
łączeniu z błękitnym niebem, 
sprawiają, że człowiek wpatru-
je się w najbliższy krajobraz, jak 
rasowy krytyk w paryskiej gale-
rii sztuki. 

Dla mnie jesień jest wyjąt-
kowa także z innego powodu. 
Wrzesień, październik i listopad 
są zwykle miesiącami, w któ-
rych tę klimatyczną jesień łą-
czymy z jej bardziej symbolicz-
nym znaczeniem. Jak pewnie 
wielu z Państwa zdążyło za-
uważyć, a być może i osobiście 
się przekonać, w tym czasie 
w Gminie Kobylnica organizo-
wane są Bale Seniora. Bądź co 

bądź wydarzenia organizowa-
ne dla tych, którzy w niezwykle 
żartobliwy sposób podkreślają, 
że przeżywają właśnie jesień 
życia. Kilkanaście imprez, któ-
re w tym czasie się odbywają, 
to chwile niezwykłe. Cenię je 
sobie niesamowicie i każdego 
roku, kiedy wydaje mi się, że 
uśmiechów i radości na twa-
rzach naszych szanownych 
seniorów nic już przebić nie 
może, w niedalekiej przyszłości 
znów miło się rozczarowuję. Bo 
oto kolejnego roku, kiedy znów 
patrzę na tłumy osób, chcących 
integrować się, bawić i deba-
tować we wspólnym gronie, 
uświadamiam sobie, że znów 
mnie Państwo zaskoczyliście. 
Swoją postawą, otwartością, 
życzliwością i poczuciem hu-
moru. 

Będąc w wielu miejscach 
kraju i poza jego granicami, 
zawsze interesują mnie poczy-
nania lokalnych władz w zakre-
sie polityki senioralnej. Mam 
jednak nieodparte wrażenie, że 

na tej płaszczyźnie nie mamy 
się czego wstydzić. Nie chodzi 
mi tu tylko i wyłącznie o Bale 
Seniora, lecz o inne działania, 
które podejmowaliśmy, podej-
mujemy i podejmować będzie-
my w trosce o naszych senio-
rów. Z radością patrzę na to, jak 
rozwija się Karta Seniora Gmi-
ny Kobylnica. Nowi partnerzy, 
atrakcyjne bonifikaty i zniżki 
– to wszystko sprawia, że i Pań-
stwo zaczęliście coraz śmielej 
po nią sięgać. Zapewniam Pań-
stwa, że tak jak do tej pory, na-
dal będziemy mocno zabiegać 
o to, by do programu włączyli 
się kolejni partnerzy. Wielką 
nadzieję wiążę także z progra-
mem „Srebrna Sieć”, nowymi 
propozycjami imprez, nad któ-
rymi pracujemy, a które mają 
być adresowane zwłaszcza dla 
seniorów. 

Jeśli seniorom przypisujemy 
jesień, to wypadałoby młodzie-
ży przypisać lato. Właściwie to 
lepiej byłoby napisać, że mie-
liśmy sporo lata tej jesieni, bo 

młodych ludzi zachęcaliśmy 
ostatnio do wielu aktywności. 
Oprócz koncertów gwiazd, du-
żych wydarzeń plenerowych, 
festynów i imprez sportowych, 
postanowiłem jednak zdecydo-
wać się na zupełnie nową pro-
pozycję. Projekt z pogranicza 
edukacji, kultury i problemów 
współczesnego świata. 

Pewnie tak jak i Państwo, tak 
i ja zawsze martwiłem i nadal 
martwię się o swoich najbliż-
szych – zwłaszcza dzieci. Nie-
stety funkcjonujemy obecnie 
w takich realiach, w których 
ci chciwi i bezwzględni często 
bazują na łatwowierności i nie-
wiedzy dzieci. Postanowiłem 
zatem, że zorganizujemy w Gmi-
nie Kobylnica serię warsztatów, 
gdzie sami nastolatkowie roz-
mawiać będą z nastolatkami 
o tym, jak w tym szalonym, 
współczesnym świecie zacho-
wać trzeźwy i zdrowy umysł. 
Trzeźwy i zdrowy – dosłownie, 
bo to o życiu bez używek roz-
mawiali. Nie chcę uchodzić za 

nadmiernego optymistę, ale 
wydaje mi się, że te spotkania 
wielu otworzyły oczy i pokaza-
ły, że nie zawsze to, co pseudo 
modne i nowoczesne, powinno 
być akceptowane. 

Zapewniam Was, że podob-
nego typu działania nadal będę 
chciał kontynuować, by jeszcze 
wielokrotnie pokazywać, że 
fundamentem każdego samo-
rządu jest jego społeczeństwo. 
To o nie musimy się troszczyć 
i martwić!

Czy tego chcemy, czy nie 
– każdy z nas wejdzie kiedyś 
w grono seniorów. Zarówno 
Państwu, jak i sobie, życzę by 
znalazły się osoby, instytucje, 
które będą chciały sprawić, 
że ta jesień życia będzie tak 
barwna i urokliwa, jak ta słyn-
na – Polska Złota Jesień. Niech 
natomiast lato i wiosna (czyli 
młodość) trwają jak najdłużej… 
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Prawie pół tysiąca 
zwierząt przygarnęła 
w ciągu roku pod swo-
je skrzydła Fundacja 
Dziki Azyl, która kieruje 
ośrodkiem rehabilitacji 
w Kobylnicy. Szefostwo 
placówki cieszy się, że 
coraz więcej osób wie 
o jej istnieniu i przywo-
zi tam potrzebujące 
pomocy zwierzęta. 
Niestety samymi 
chęciami nie da się 
nakarmić, utrzymać 
i wyleczyć tych zwie-
rząt. Wszystko niestety 
kosztuje – mówi Edyta 
Pudzianowska, prezes 
Fundacji. 

Minął nieco ponad rok 
od otwarcia ośrodka? Ile 
zwierząt w tym czasie 
przyjęliście?

Od otwarcia ośrodka przy-
jęliśmy prawie 500 zwierząt. 
Z roku na rok tych zwierząt 
będzie coraz więcej, bo 
zwiększa się świadomość 
ludzi na to, że nie można 
pozostawić zwierzęcia, które 
potrzebuje pomocy samemu 
sobie. Większość z tych zwie-
rząt po udzieleniu pomocy, 
zakończonym leczeniu czy 
odchowaniu zostało przy-
wróconych do środowiska 
naturalnego. 

Z perspektywy czasu 
uważacie państwo, że 
funkcjonowanie ośrodka 
jest potrzebne?

Ośrodek jest jak najbar-
dziej potrzebny, jednak na-
dal jest za mało tego rodzaju 
instytucji. Otrzymujemy wie-
le telefonów od ludzi z całej 
Polski, którzy chcą pomóc 
rannemu dzikiemu zwierzę-
ciu, a niestety nie mają się 
do kogo zwrócić o pomoc. 
W sezonie lęgowym telefon 
się urywa, są to dziesiątki 
zgłoszeń dziennie. Zawsze 
próbujemy zorganizować 
pomoc, nawet jeśli graniczy 
to z cudem. W naszym regio-
nie nie ma innego ośrodka, 
który zajmuje się rannymi, 
chorymi i osieroconymi wol-
no żyjącymi zwierzętami. 
Cieszy nas bardzo to, że co-
raz więcej osób dowiaduje 
się o naszym istnieniu, a tym 
samym możemy starać się 
pomóc większej ilości tych 
zwierząt.

Ile osób pracuje nad 
przywróceniem chorych 
zwierząt do pełni sił?

W ośrodku na stałe zwie-
rzętami zajmują się dwie 

osoby. W opiece przy zwie-
rzętach pomaga również 
garstka wspaniałych wo-
lontariuszy, którzy zajmują 
się zwierzętami, pomagają 
w utrzymaniu porządku 
i funkcjonowaniu ośrodka. 
Żadna z tych osób nie pobie-
ra za swoją pracę wynagro-
dzenia, pomaga zwierzętom 

bezinteresownie. Zwierzęta 
leczone są przez sztab leka-
rzy weterynarii z Przychodni 
Weterynaryjnej Alwet, to oni 
zajmują się leczeniem, zabie-
gami i operacjami. Walczą 
o życie każdego zwierzęcia 
do końca, nawet wtedy kiedy 
wiedzą, że szanse są niewiel-
kie. Zdarzają się przypadki 

w święta lub w godzinach 
nocnych i pilnie musimy 
szukać lekarza, który udzieli 
zwierzęciu pomocy, wtedy 
pomaga nam lekarz wetery-
narii Andrzej Kozak z Kobyl-
nicy, zupełnie bezinteresow-
nie stara się pomóc.

Czy wszystkie zwierzę-
ta przebywają w państwa 
ośrodku dzięki ludziom, 
którzy je przywożą?

Prawie wszystkie zwierzę-
ta, które do nas trafiły zostały 
przywiezione przez zwykłych 
ludzi, którzy rozpaczliwie po-
szukiwali pomocy dla zwie-
rzęcia w instytucjach zobli-
gowanych do tego, a niestety 
zostali odesłani z kwitkiem. 
Zdarzają się pojedyncze 
przypadki, gdzie zwierzęta 
przywożą służby lub lekarz 
weterynarii, ale takich sy-
tuacji jest niewiele. Często 
sami jeździmy i przywozi-
my do nas zwierzę, bo ktoś 
nie jest do nas przyjechać. 
Na terenie Gminy Kobylnica 
mamy wspaniałe służby, inne 
miasta i gminy powinny brać 
z niej przykład. Nie raz służby 
te pokazały nam, że dobro 
dzikich zwierząt jest dla nich 
najważniejsze. W przypadku 
gdy ranne czy chore zwierzę 
potrzebuje pomocy na nogi 
stawiany jest cały sztab ludzi: 
Straż Gminna, Policja, lekarz 
weterynarii, łowczy, a nawet 
pies tropiący. Gmina Kobyl-
nica jako jedna z nielicznych 
w Polsce posiada broń Pal-
mera, która służy do czaso-
wego uśpienia zwierzęcia, 
dzięki użyciu tej broni zwie-
rzę można bezpiecznie prze-
transportować do lekarza 
weterynarii czy też ośrodka.

W Sieci można znaleźć 
jednak apele z Państwa 
strony, z których wynika, że 
nie zawsze możecie liczyć 
na wsparcie od instytucji, 
które powinny go udzie-
lać…

Niestety tak to wyglą-
da. Od momentu otwarcia 
ośrodka jedynym stałym 
wsparciem jest pomoc 
Gminy Kobylnica, to od 
gminy mamy w użyczeniu 
budynek i teren na którym 
funkcjonuje ośrodek. Istnie-
nie ośrodka zawdzięczamy 
Panu Wójtowi Leszkowi Ku-
lińskiemu, to on wyciągnął 
do nas swoją pomocną dłoń 
w momencie gdy pozostali-
śmy bez lokalizacji w Słup-
sku. Zorganizował dla nas 
spotkanie, zaproponował, 
aby to w Kobylnicy powstał 
ośrodek. Od momentu spo-
tkania z Panem Wójtem 
wiedzieliśmy, że to człowiek 

o wielkim sercu, któremu 
nie jest obojętny los tych 
zwierząt. Wiele razy w bez-
nadziejnych sytuacjach po-
magał nam, często były to 
sytuacje, gdzie myśleliśmy, 
że będziemy zmuszeni za-
mknąć ośrodek i pozosta-
niemy z długami, jak to było 
z awarią wody, kiedy pękła 
rura w ziemi i przyszła fak-
tura do zapłaty na ponad 
19 tysięcy złotych. Dzięki 
interwencji Pana Wójta mu-
sieliśmy zapłacić rachunek 
za wodę, a koszty ścieków 
zostały umorzone. Pan Wójt 
potrafi do nas zadzwonić 
bezinteresownie i zapytać 
się jak sobie radzimy, czy 
potrzebujemy pomocy. Sta-
ra się dla nas tą pomoc zor-
ganizować poprzez zbiór-
ki darów rzeczowych itd. 
Gmina Kobylnica jako jedna 
z nielicznych zdaje sobie 
sprawę z faktu, że są dzikie 
zwierzęta, które potrze-
bują pomocy. Większość 
z tych zwierząt to gatunki 
chronione, które ucierpiały 
w wyniku działalności czło-
wieka. W innych gminach 
to wygląda inaczej, nadal 
uważają, że u nich takich 
zwierząt nie ma, mimo to że 
te zwierzęta od nich do nas 
trafiają. Pomału zaczyna 
nam wychodzić współpraca 
z Gminą Słupsk i miastem 
Sławno, kilka zwierząt które 
trafiły do naszego ośrod-
ka z tych terenów zostanie 
współfinansowanych przez 
urzędy i zostaną częścio-
wo pokryte koszty leczenia 
i utrzymania tych zwierząt. 
Mamy nadzieję, że z czasem 
świadomość tych instytu-
cji wzrośnie i więcej z nich 
dołączy do pomocy tym 
zwierzętom. Niestety samy-
mi chęciami nie da się na-
karmić, utrzymać i wyleczyć 
tych zwierząt. Wszystko nie-
stety kosztuje. 

Zwierzęta z których re-
gionów trafiają do Pań-
stwa ośrodka? 

Zwierzęta do nas trafiają 
z różnych części Polski. Za-
zwyczaj z miejsc w których 
nie ma tego rodzaju placó-
wek. Najwięcej zwierząt jed-
nak jest z terenu miasta Słup-
ska i gmin: Kobylnica, Ustka, 
Sławno, Słupsk.

Wiele mówi się o tym, 
że placówki zajmujące się 
ochroną i opieką nad zwie-
rzętami – zwłaszcza przed 
okresem zimowym – bory-
kają się z problemami za-
opatrzenia w pożywienie 
i pozostały asortyment. 
Czy Wam też przydałoby 

się dodatkowe wsparcie?
Większość ośrodków re-

habilitacji dzikich zwierząt 
w Polsce jest zdana na po-
moc dobrych ludzi, utrzy-
muje się dzięki darowiznom 
i datkom - tak jest i w naszym 
przypadku. Ośrodki te na 
swoją działalność nie otrzy-
mują ogromnych dotacji tak 
jak to jest ze schroniskami 
dla psów i kotów. Zbliża się 
dużymi krokami okres zimo-
wy, jest to trudny czas zarów-
no dla zwierząt i dla nas. Do 
zimy musimy przygotować 
zwierzętom wybiegi i szo-
py, aby miały zapewnioną 
ochronę przed wiatrem, 
mrozem i śniegiem. Potrze-
bujemy wszelkiego rodzaju 
materiałów do budowy szop 
i wolier: siatki, belki, deski. 
Codziennie schodzą nam 
ogromne ilości świeżych 
warzyw i owoców, ryb słod-
kowodnych, mięsa drobio-
wego, mleka koziego, mie-
szanek mlekozastępczych, 
ziarna dla ptaków, środków 
higienicznych itp. Jest to dla 
nas ogromne wyzwanie fi-
nansowe, bo prócz żywności 
dla zwierząt musimy opłacać 
faktury za media i opiekę 
weterynaryjną. Na tą chwilę 
pod opieką ośrodka jest po-
nad 120 zwierząt, większość 
z nich pozostanie z nami do 
wiosny. Nie ma dnia, aby do 
ośrodka nie trafiło zwierzę, 
które wymaga udzielenia po-
mocy. W ośrodku przebywa-
ją również zwierzęta, które 
pozostaną do końca swoich 
dni ze względu na trwałe ka-
lectwo. Chcemy tym zwierzę-
tom zapewnić jak najlepsze 
warunki bytowe, aby mogły 
godnie dożyć starości. 

Jak można wspierać 
Państwa ośrodek?

Każda forma pomocy jest 
dla nas cenna. Można organi-
zować zbiórki na rzecz ośrod-
ka i jego podopiecznych 
w szkołach, przedszkolach, 
czy pobrać od nas puszkę 
stacjonarną na datki, którą 
można postawić w sklepie 
czy firmie. Dary rzeczowe 
można przywozić do ośrod-
ka. Dowolną kwotę można 
przelać na konto Fundacji 
Dziki Azyl lub ustawić stałe 
miesięczne zlecenie: numer 
konta 37 1240 5790 1111 
0010 6822 5709 z dopiskiem 
"darowizna na cele statuto-
we". Darowizny dla naszej 
fundacji firmy mogą odliczyć 
od podatku. Za każdą pomoc, 
nawet tą najmniejszą będzie-
my ogromnie wdzięczni.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Tu udzielają pomocy potrzebującym zwierzętom. 
Teraz sami potrzebują wsparcia

W Y W I A D  K U R I E R A
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Garażówka doczekała się siódmej edycji
Już po raz siódmy zorganizowana została Kobylnicka 

Garażówka. Kolejny raz zgromadziła prawdziwe tłumy 
łowców okazji.

Na kilkudziesięciu stoiskach poszczególni wystawcy prezentowali prze-
różne przedmioty. Sporo osób zdecydowało się znaleźć nowych nabyw-
ców dla swoich ubrań, inni zaś chcieli zachęcić kupujących przedmiotami 
bardziej nietypowymi. Pojawiła się więc rzadko spotykana biżuteria, płyty 
winylowe czy urządzenia elektroniczne. Właściwie większość z osób, któ-
ra w niedzielę zdecydowała się zawitać do hali sportowej w Kobylnicy, 
opuszczała ją z jakimś przedmiotem. Trudno więc dziwić się zadowoleniu 
i kupujących, i samych wystawców. 

Program siódmej edycji Kobylnickiej Garażówki – zgodnie z tradycją – 
został wzbogacony o dodatkowe atrakcje. Kiedy przy stoiskach toczyły się 
twarde negocjacje, ze sceny płynęła muzyka wykonywana przez artystów 
z Gminy Kobylnica. Na specjalnie przygotowanych stoiskach mogliśmy 
też poszerzyć swoją wiedzę o ekologii, prawidłowej segregacji odpadów, 
a przy okazji wziąć udział w losowaniu ciekawych nagród. 

Na stoisku partnera wydarzenia – firmy Kneblewski - mogliśmy zoba-
czyć urządzenia do pielęgnacji terenów zielonych (kosiarki, kosy, werty-
kulatory), narzędzia ogrodnicze (siekiery, sekatory, rozdrabniacze gałęzi) 
w tym wyjątkowego robota koszącego. 

Siódma edycja Kobylnickiej Garażówki była związana z realizowaną 
w Gminie Kobylnica kampanią Europejskiego Tygodnia Zrównoważonego 
Transportu, która odbywa się pod hasłem "Multimodalność" a sloganem 
jest "Przesiadaj się i jedź". Biorąc udział w tej kampanii promujemy koncep-
cję intermodalności i korzystania w czasie podróży z bardziej zrównowa-
żonych środków transportu.



92018 r. KURIER SOŁECKI
 F

O
T

O
R

E
P

O
R

T
A

Ż
 K

U
R

IE
R

A

Świat kolei w miniaturze
Dworce, nastawnie, semafory, wiadukty, tunele, a nawet dymiący 

wulkan. Do tego kilkadziesiąt składów pociągów – osobowych i to-
warowych. Wszystko to odwzorowane z niezwykłą precyzją. Po raz 
trzeci w Kobylnicy odbył się Ogólnopolski Pokaz Kolejek Miniatur. 

Impreza w hali sportowej Szkoły Podstawowej w Kobylnicy trwała dwa dni i spotka-
ła się z dużym zainteresowaniem publiczności. Wśród odwiedzających zdecydowaną 
większość stanowili młodzi ludzie, choć wyjątkowy pokaz zainteresował również wielu 
dorosłych. 

W hali ustawiono kolejowe makiety o łącznej długości ponad 60 metrów, po których 
poruszało się kilkadziesiąt składów pociągów – zarówno osobowych, jak i towarowych. 
Po przygotowanych przez modelarzy torach pojawiały się historyczne pociągi, które 
kiedyś woziły pasażerów, ale także najnowocześniejszy obecnie w Polsce pociąg – Pen-
dolino. Pojawiły się także makiety dworców, nastawni, semaforów, wiaduktów, tuneli, 
przejazdów, a nawet pasażerowie, drzewa czy dymiący wulkan. 

Ekspozycję przygotował klub TT Pomorze. Efekty swojej pracy przedstawił także Słup-
ski Klub Modelarz, którzy zaprezentował modele pojazdów wojskowych – czołgów, wo-
zów bojowych czy okrętów. Sporym zainteresowaniem cieszyły się także miejsca z ani-
macjami dla najmłodszych. Ci mogli własnoręcznie wykonać swój model pociągu, lub 
spróbować swoich sił w kierowaniu zabawkowymi pociągami.

Ogólnopolski Pokaz Miniatur Kolejek odbył się po raz trzeci. Współorganizatorem ca-
łej imprezy była Gmina Kobylnica.
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Wypożycz książkę 
z większymi literami
Lubisz dużo czytać, ale od tego drobnego maczku Twój wzrok szybko się 
męczy? Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy wychodzi naprzeciw 
potrzebom swoich czytelników i wzbogaca swój księgozbiór o kolejne 
pozycje wydawnicze przygotowane w innym formacie. 

Niedawno na bibliotecznych półkach 
pojawiły się książki dla dorosłych z dużymi 
literami. Wydawcą serii jest spółka Prószyń-
ski. Powiększona i wyraźna czcionka uła-
twia czytanie osobom nie tylko ze schorze-
niami wzroku, ale też tym, którzy chcą dać 

odpocząć oczom. 
Jeżeli  chcesz, aby lektura znów kojarzyła 

Ci się z przyjemnością zamiast nadwyrężo-
nego wzroku, sprawdź w bibliotece Kobyl-
nicy, jakie książki z serii „Duże Litery” mo-
żesz wypożyczyć.

Tanya Valko w Gminnej 
Bibliotece Publicznej  
w Kobylnicy
Prawdopodobnie najbardziej wyczekiwane 
spotkanie autorskie tego roku za nami. Tanya 
Valko odwiedziła kobylnicką bibliotekę  
1 października 2018 roku. 

Popularna autorka opo-
wiedziała nie tylko o swoich 
książkach, ale wyjawiła  se-
krety życia w krajach mu-
zułmańskich. Sama Valko 
bardzo szybko nawiązała 
świetny kontakt z publicz-
nością. 

- W trakcie spotkania ze-
szła ze sceny i odpowiada-
ła na pytania widzów, po 
czym zrobiła ze wszystkimi 
tzw. selfie.  Po przemaglo-
waniu pani Valko przez Mar-
tę Turkowską, prowadzącą 
spotkanie, fani sagi orien-
talnej mogli zdobyć od 

autorki dedykację na książ-
kach, które były dostępne 
w sprzedaży w trakcie im-
prezy – przyznaje Renata 
Sztabnik, dyrektor kobylnic-
kiej biblioteki.

Jak podkreślała publicz-
ność był to naprawdę uda-
ny wieczór i dla tych głod-
nych wiedzy, i głodnych 
arabskich przysmaków.  Na 
gości czekał poczęstunek  
– między innymi różnego 
rodzaju hummusy z chleb-
kiem pita, tabbouleh i pie-
rożki sambusa.

Informujemy, że od 15 października do końca grudnia br. wymiany lega-
lizacyjne wodomierzy na terenie gminy Kobylnica będą realizowane przez 
pracowników firmy „Baltic-Eko” Sp. z o.o. z siedzibą w Słupsku przy ul. Po-
przecznej 2. Wszyscy ci pracownicy wyposażeni są w identyfikatory upo-
ważniające do dokonania czynności instalacyjnych związanych z wymianą 
wodomierzy, które zobowiązani są okazać odbiorcy usług. 

Odbiorców usług prosimy o współdziałanie i zapewnienie dostępu do 
wodomierzy w celu przeprowadzenia wymian. 

Będziemy wdzięczni za opinie o jakości wykonanych usług oraz przebie-
gu kontaktu z osobami dokonującymi wymian wodomierzy. Uwagi można 
przekazywać na adres e-mail: bok@wodociagi.slupsk.pl lub telefonicznie 
od poniedziałku do piątku w godzinach 7:00-15:00 pod nr tel.: 603 951 516, 
59 8418 352 lub 59 8418 359

Przed nami VI edycja poetyckich zmagań
Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy oraz Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy zaprasza-
ją wszystkich poetów, regionalistów i ludzi zainteresowanych poezją do udziału w VI Biesiadzie Literackiej z 
Turniejem Jednego Wiersza. Impreza odbędzie się w czwartek, 15 listopada o godzinie 16.00 w sali Teatralnej 
Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 

Warunkiem uczestnictwa 
jest nadesłanie jednego wła-
snego wiersza o dowolnej 
tematyce (do 31 października 
2018 r.) na adres e-mail biblio-
teka@kobylnica.pl. Gościem 
specjalnym tegorocznej bie-
siady będzie Łukasz Majewski 
- laureat kilkudziesięciu festi-
wali piosenki literackiej i au-
torskiej. W roku 2013 ukazała 
jego debiutancka książecz-
ka z wierszykami dla dzieci 
„WierszTaki dla dzieci”. W tym 
samym roku premierę miała 
płyta „Mężczyzna z zakolami" 
z autorskim repertuarem, a w 
roku 2015 płyta „Ad acta". 

Szczegóły na stronie in-
ternetowej GBP w Kobylnicy 
oraz w www.kobylnica.pl
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Polsailing to najwięk-
szy w Polsce program 
edukacji żeglarskiej. 
Obejmuje szkolenie 
teoretyczne, jak i prak-
tyczną naukę żeglar-
stwa na jachtach 
Optimist. Jak podkre-
ślają organizatorzy, to 
wspaniały sposób na 
rozpoczęcie żeglarskiej 
przygody. Przygody, 
która, jak pokazują 
przykłady, trwa często 
całe życie. 

Proszę powiedzieć kilka 
słów o programie Polsa-
iling.

Marek Czaban, koordy-
nator regionalny projek-
tu: Ogólnopolski Program 
Edukacji Żeglarskiej - Pol-
Sailing  jest największym 
w Polsce, kompleksowym 
programem wsparcia 
i popularyzacji żeglar-
stwa realizowanym przez 
Polski Związek Żeglarski 
we współpracy z okręgo-
wymi związkami żeglar-
skimi i klubami oraz przy 
udziale środków Minister-
stwa Sportu i Turystyki.  
PolSailing to największy 
w Polsce program eduka-
cji żeglarskiej. Obejmuje 
szkolenie teoretyczne, jak 
i praktyczną naukę żeglar-
stwa na jachtach Optimist. 
Program edukacji żeglar-
skiej nie skupia się tylko na 
nauce podstaw żeglarstwa, 
ale również na przekazy-
waniu wiedzy i umiejęt-
ności dotyczących zasad 
bezpieczeństwa nad wodą, 
zdrowego stylu życia oraz 
odpowiedniej postawy 
wobec środowiska natural-

nego. To wspaniały sposób 
na rozpoczęcie żeglarskiej 
przygody. Żeglarstwo to 
aktywność na całe życie, 
która wszechstronnie roz-
wija oraz wspiera proces 
wychowawczy. 

Jak do tego doszło, że 
Gmina Kobylnica, a w za-
sadzie jej mieszkańcy zo-
stali do niego zakwalifiko-
wani?

Wśród mieszkańców 
Gminy Kobylnica zainte-
resowanie żeglarstwem 
i w ogóle problematyką 
wodniacką, marynistyczną 
jest spore od dość dawna. 
Na terenie kobylnickiej 
szkoły działa Liga Morska 
i Rzeczna, organizowane 
były warsztaty i pikniki 
żeglarskie oraz Pomorski 
Festiwal Piosenki Mary-
nistycznej "Marina". Stąd 
zapewne informacje kol-
portowane przez Polski 
Związek Żeglarski znalazły 
duży odzew wśród mło-
dych mieszkańców Gminy, 
zwłaszcza ze szkół w Kobyl-
nicy, Kończewie i Kwako-
wie. Po przeanalizowaniu 
zgłoszeń okazało się, że 
w regionie słupskim ponad 
1/3 wszystkich objętych 
programem praktycznych 
zajęć żeglarskich i 1/5 ogó-
łu odbiorców zajęć popu-
laryzujących  żeglarstwo to 
młodzi mieszkańcy Gminy.

Kogo objął program Pol-
sailing?

PolSailing to projekt 
realizowany w ramach 
programu MSiT - Sport 
Wszystkich Dzieci, adreso-
wany do polskich związ-
ków sportowych, mając na 

celu upowszechnianie ak-
tywności ruchowej wśród 
dzieci. Bezpośrednimi 
odbiorcami tej części pro-
gramu są uczniowie szkół 
podstawowych. Program 
jest realizowany  w czter-
nastu ośrodkach w klasie 
Optimist (Bolesławiec, 
Częstochowa, Gdańsk, Gi-
życko, Kalisz, Kielce, Lu-
blin, Olsztyn, Pszczyna, 
Tarnobrzeg, Toruń, Ustka, 
Warszawa, Wrocław) oraz 
pięciu w windsurfingu (So-
pot, Gdańsk, Poznań, Ka-
lisz, Warszawa).  W każdym 
z ośrodków w zajęciach 
bierze udział 100 dzieci 
w klasie Optimist  (dziew-
częta i chłopcy w wieku 
7-10 lat) i  100 w windsur-
fingu  (9-12 lat). „Program 
PolSailing 2018 to oferta 
skierowana do dzieci oraz 
pośrednio dla rodziców 
dostrzegających wartość 
edukacyjną i wychowaw-
czą szkolenia żeglarskie-
go. Nabór otwarty odbył 
się poprzez rejestrację na 
stronie www.polsailing.
pl. Rekrutacja dla ponad 
100 uczestników z Powia-
tu słupskiego odbyła się 
na podstawie kompletnie 
uzupełnionej i podpisanej 
dokumentacji wypełnionej 
i dostarczonej koordynato-
rowi regionalnemu. 

Czy to pierwsze tak sze-
roko zakrojone szkolenie 
młodych ludzi z zakresu 
żeglarstwa w naszym re-
gionie?

Tak, to pierwsze tak sze-
roko zakrojone szkolenie 
młodych ludzi z zakresu 
żeglarstwa w naszym re-
gionie. 

W jaki sposób, w prak-
tyce, przebiegał program?

Zajęcia żeglarskie trwa-
ją  od 30 lipca do 30 paź-
dziernika, a  rozpoczęcie 
szkolenia w danym ośrod-
ku wynika z harmonogra-
mu. Zajęcia praktyczne 
programu PolSailing 2018 
realizowane są w CSW 
OPTY Ustka przez wysoko 
wykwalifikowaną kadrę 
trenerów w zakresie pięciu 
bloków zajęć po trzy go-
dziny. Każdy uczestnik pro-
gramu z roczników 2008 – 
2011 do edukacji Optimist 
uczęszcza cyklicznie w za-
jęciach raz w tygodniu po 
trzy godziny przez okres 
pięciu tygodni według har-
monogramu od 15 wrze-
śnia do 17 października 
2018 r. Formułą programu 
są praktyczne zajęcia na 
wodzie, zajęcia teoretycz-
ne i ogólnorozwojowe. 
Otwarte warsztaty eduka-

cji żeglarskiej i zajęcia ak-
tywizacyjne realizowane są  
w 10 szkołach i placówkach 
edukacyjnych. Program 
został zaplanowany na do-
tarcie do ok. 21000 uczest-
ników na terenie 10 woje-
wództw i 16 miast.

Czy program ograniczy 
się do jednej edycji?

Tegoroczna edycja pro-
gramu edukacji żeglarskiej 
jest jego kolejną (szóstą) 
odsłoną. Program został 
zaktualizowany do no-
wych wytycznych i zaleceń 
Głównego Partnera – MSiT, 
a zgodnie z  założeniami 
długofalowej strategii, za-
sięg programu zwiększa 
się. Tylko w tym roku przy-
było aż 10 nowych ośrod-
ków, z czego 4 zastąpiły 
lokalizacje znane z edycji 
ubiegłych. 

Co teraz z uczestnikami 
programu? Czy mogą da-

lej kontynuować eduka-
cję?

Dla dzieci to  począ-
tek wspaniałej przygody, 
którą mam nadzieję, że 
zechcą później kontynu-
ować w Centrum Sportów 
,,OPTY” Ustka. Sukcesem 
będzie deklaracja dziec-
ka/rodzica do dalszego 
szkolenia żeglarskiego 
w szkolnych kołach LMiR, 
szkolnych kołach żeglar-
skich, Centrum Edukacji 
Żeglarskiej w Słupsku oraz 
zapisanie dziecka do klubu 
sekcji żeglarskiej. Żeglar-
stwo ma bardzo dużo do 
zaoferowania, to  aktyw-
ność, która wszechstron-
nie rozwija, bawi i uczy, 
a podejmowana w sposób 
bezpieczny przeradza się 
w pasję na całe życie.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Polsailing – wspaniały sposób 
na rozpoczęcie żeglarskiej przygody

W Y W I A D  K U R I E R A
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Młodzieżowa drużyna 
z Lubunia spisała się 
bardzo dobrze
Z bardzo dobrej strony zaprezentowała się Młodzieżowa Drużyna Pożar-
nicza OSP Lubuń w czasie zawodów pożarniczych, które zorganizowano 
w Dębnicy Kaszubskiej.

Strażacy doskonalili się 
z ratownictwa wodnego
W dniach 5 – 7 października 2018 roku Komenda Miejska PSP w Słupsku 
przeprowadziła specjalistyczne szkolenie z zakresu ratownictwa wodnego dla 
strażaków ochotniczych straży pożarnych Powiatu Słupskiego. 

Do szkolenia przystąpiło 
6 druhów reprezentujących 
jednostki OSP z terenu gmi-
ny Kobylnica. Część teo-
retyczna odbyła się w KM 
PSP w Słupsku, natomiast 
część praktyczna w porcie 
w Ustce oraz nad jeziorem 
w Korzybiu. W ramach szko-
lenia strażacy zdobyli wie-
dzę i umiejętności z zakresu 

bezpieczeństwa działań na 
akwenach oraz posługiwania 
się sprzętem ratownictwa 
wodnego: rzutkami, kołami 
ratunkowymi, kołowrotkami 
z linami asekuracyjnymi, pa-
sami ratowniczymi. 

Druhowie zdobyli i dosko-
nalili umiejętności manew-
rowania saniami lodowymi 
oraz ewakuacji osób poszko-

dowanych pozostających na 
powierzchni wody na jed-
nostki pływające i na brzeg.

W szkoleniu udział wzięli:   
OSP Wrząca – druh Andrzej 
Józwa, druh Łukasz Puć.  
OSP Sycewice – druh Krzysz-
tof Woźniak, druh Wojciech 
Parulski, druh Mateusz 
Szepielewicz, druh Tomasz 
Ostrowski.

15 września w Dębnicy Kaszubskiej spotkały się najlepsze młodzieżowe drużyny po-
żarnicze z całego powiatu słupskiego, by walczyć w zawodach organizowanych według 
regulaminu CTiF. Gminę Kobylnica reprezentowała drużyna z jednostki OSP Lubuń.

Określenie „CTIF”, które w zasadzie jest nazwą organizacji pożarniczej, jest stosowane 
w Polsce jako skrót, który oznacza w rzeczywistości „Regulamin tradycyjnych międzyna-
rodowych zawodów pożarniczych” przyjęty i stosowany przez Międzynarodowy Komitet 
Techniczny do spraw   Zapobiegania i Zwalczania Pożarów (od pierwszych liter francu-
skiej wersji nazwy – CTIF)

Zawody składały się z trzech konkurencji - musztry, biegu sztafetowego i biegu bo-
jowego. Drużyna OSP Lubuń zajęła IV miejsce w klasyfikacji generalnej zawodów, nato-
miast w samej konkurencji musztra uplasowała się na drugim miejscu podium. 

 
Skład drużyny: 
Wiktoria Pawlicka
Maciej Snochowski
Piotr Szatrawski
Magdalena Wojtasiak
Kacper Olech

Cyprian Saliszewski
Dominik Nowak
Gracjan Saliszewski
Adam Kasprzak
Miłosz Kodrzycki
Opiekunowie: 

Marek Olech
Szymon Tates
Katarzyna Piotrowska
Dariusz Żygłowicz

Sprawdzian gotowości 
bojowej OSP 
Każdego roku strażacy z Gminy Kobylnica sprawdzają gotowość operacyjną 
swoich jednostek oraz sprawność podejmowania działań podczas symu-
lowanych zdarzeń. Scenariusz ostatniej edycji manewrów zakładał opano-
wanie pożaru budynku przemysłowego i konieczność udzielenia pomocy 
poszkodowanym w wyniku zdarzenia osób. 

Symulację ostatniej edycji 
ćwiczeń przeprowadzono 5 
października w Kruszynie, 
na terenie zakładu „LASER”. 
Celem ćwiczeń było prak-
tyczne przeprowadzenie 
działań gaśniczych poprzez 
właściwe opanowanie roz-
przestrzeniającego się 
ognia oraz zorganizowa-
nie zaopatrzenia wodnego, 
odnalezienie i udzielenie 
pierwszej pomocy osobom 
poszkodowanym. 

W manewrach uczest-
niczyło 6 jednostek OSP 
z terenu gminy tj: OSP Kru-
szyna, OSP Lubuń, OSP Sie-
rakowo, OSP Lulemino, OSP 
Sycewice, OSP Wrząca, Straż 
Gminna oraz personel zakła-
du w Kruszynie. 

Akcja od początku prze-
biegała bardzo sprawnie 
i zakończyła się pełnym suk-
cesem, potwierdzając po raz 
kolejny wysokie wyszkole-
nie naszych strażaków. Jak 

podkreślali sami uczestnicy 
manewrów, ćwiczenia są 
dla nich pewnego rodzaju 
warsztatami, w których cho-

dzi nie tylko o wykonanie 
zadań oraz ich ocenę, ale 
także na omówienie tych 
elementów, które powinny 
być lepiej zrealizowane. 

Poczynaniom strażaków 
przyglądali się m.in. radni, 
mieszkańcy Kruszyny, Le-
szek Kuliński – Wójt Gminy 
Kobylnica i Prezes Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP 
RP, Waldemar Fuchs – Na-
czelnik Wydziału Zarządza-
nia Kryzysowego i Obron-
ności Powiatu Słupskiego 
oraz Paweł Lisowski – czło-
nek Zarządu Powiatu Słup-
skiego.

Po zakończonych ćwi-
czeniach strażacy spotkali 
się na podsumowaniu re-
alizowanych tego wieczoru 
działań. 
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XV Słupskie Pokopki

Zgromadzonych licznie mieszkańców po-
wiatu przywitali Starosta Słupski Zdzisław 
Kołodziejski, Wójt Gminy Damnica Grzegorz 
Jaworski oraz dyrektor CEOBS SDOO w Karz-
niczce Jarosław Kapiszka.

Tradycją tego święta stało się uhonoro-
wanie producentów ziemniaków. Starosta 
Słupski Wręczył Słupskie Bursztynowe Bulwy 
2018, które otrzymali w tym roku: Państwo 
Iwona I Jan Nadstawny (gm. Słupsk), Państwo 
Janusz i Ewa Jóźwiak (gm. Kobylnica) i Łukasz 
Odnoczko (gm. Ustka). 

Gośćmi specjalnymi tegorocznych Pokopek 
była Marzena Kipiel-Sztuka znana jako „Halin-
ka” z serialu „Świat według Kiepskich”.

Na odwiedzających czekały różne liczne 
atrakcje, w tym degustacje przeróżnych po-

traw z ziemniaków serwowane na stoiskach 
gastronomicznych kół gospodyń wiejskich 
z całego powiatu, ziemniaki z parnika oraz 
konkurs kulinarny dla mieszkańców powiatu.

Mimo deszczowej pogody, XV Powiatowe 
Święto Ziemniaka cieszyło się ogromnym za-
interesowaniem, co świadczy o popularności 
tego wydarzenia. Podczas imprezy można 
było zakupić ulubione odmiany ziemniaków, 
cebulę, jabłka po atrakcyjnych cenach.

Żródło: Morski Powiat Słupski

Państwo Janusz i Ewa Jóźwiak  prowadzą  
w miejscowości Zębowo gospodarstwo rolne 
o powierzchni 140  ha. Głównym kierunkiem 
produkcji rolnej jest uprawa ziemniaka dla 

celów przetwórstwa spożywczego. Średnio 
rocznie ziemniaki uprawiane są na  obszarze 
około 120 ha. Gospodarstwo posiada licencję 
na reprodukcję materiału sadzeniakowego. 
Całość produkcji jest każdego roku kontrak-
towana i uzgadnia z odbiorcami w zakresie 
doboru odmian i wymogów jakościowych 
ziemniaka. 

Pan Janusz posiada certyfikat zapewnia-
jący bezpieczeństwo produkcji żywności 
GLOBALG.A.P., jest członkiem Stowarzyszenia 
Zrównoważonego Rozwoju Rolnictwa. 

Synowie Sławomir i Marcin poszli w ślady 
rodziców, posiadają własne gospodarstwa 
i współpracują  z rodzicami. 

Serdecznie zapraszamy wszystkich 
mieszkańców Gminy Kobylnica, po-
siadających psy, na bezpłatną reje-
strację i identyfikację zwierząt, która 
prowadzona jest do końca paździer-
nika 2018 r.
Zgłoszenia należy kierować na adres 
email sg@kobylnica.pl i telefonicznie 
(663-930-180) lub osobiście w jed-
nostce Straży Gminnej w Kobylnicy 
przy ul. Wodnej 20/2 do godziny 
15:30 od poniedziałku do piątku.
Czipowanie jest metodą identy-
fikacji zwierząt. Jest to przydatne 
w sytuacji gdy pies się zgubi, bo-
wiem wszczepiony mikroczip nadaje 
mu tożsamość. 
Mikrochip jest wielkości ziarenka 
ryżu, zawiera 15-cyfrowy numer 
identyfikacyjny i wszczepia się go 
pod skórę zwierzęcia, najczęściej 
w okolicy szyi lub pomiędzy łopatka-
mi. Jest to zabieg bezbolesny.
Wbrew panującemu przekonaniu 
czip nie jest urządzeniem GPS, oraz 
nie namierza psa, ale pozwala ziden-
tyfikować zwierzę i dotrzeć do jego 
właściciela, dzięki danym zawartym 
w bazie.dobrą zabawę przy muzyce. 

 W SKRÓCIE
7 października br. w Karzniczce odbyły się kolejne XV jubileuszowe Słupskie Pokopki, zwane także Powiatowym Świętem 
Ziemniaka, które są jedną z największych imprez odbywających się w okresie jesiennym w powiecie słupskim. Wydarze-
nie odbyło się jak co roku na terenie Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Karzniczce.

W Widzinie, za ponad 841 tysięcy złotych, wykonano docieplenie ścian, dachu oraz ścian zewnętrznych budynku. Wy-
mieniono okna i drzwi zewnętrzne. Zakres robót obejmował również modernizację instalacji c.o. i c.w.u. oraz wymianę 
źródła ciepła na pompę ciepła. W budynku świetlicy wymieniono również oświetlenie na energooszczędne. Przebudo-
wano oraz wyremontowano pomieszczenia świetlicy oraz zmieniono sposób użytkowania poddasza. 

Uprzejmie informujemy, że od 
dnia 24.09.2018 roku mogą wy-
stępować okresowe utrudnienia 
w ruchu pojazdów mechanicz-
nych w związku z rozpoczęciem 
robót budowlanych związanych 
z realizacją zadania inwestycyj-
nego pn. „Budowa sieci kanali-
zacji sanitarnej wraz przyłączami 
w Zębowie gmina Kobylnica”.
Roboty budowlane, realizowane 
będą na terenie miejscowości Zę-
bowo i obejmują:
1) Sieć kanalizacji sanitarnej
2) Przyłącza kanalizacyjne
a ich Wykonawcą jest Przedsiębior-
stwo Instalacji Przemysłowych i Sa-
nitarnych Ce-STA Stanisław Cioczek 
z siedzibą w Słupsku (76-200) przy 
ul. Portowej 21. Roboty budowlane 
wykonywane są na zlecienie Za-
mawiającego, którym jest Gmina 
Kobylnica.
Zakończenie robót budowlanych 
planowane jest do dnia 31 marca 
2019 roku.
Osobą do kontaktu z ramienia Spół-
ki „Wodociągi Słupsk” jest Andrzej 
Mielczarek – inspektor nadzoru – 
tel. kont. 609 095 070.
Osobą do kontaktu z ramienia Gmi-
ny Kobylnica jest Teresa Osiewicz 
– inspektor ds. inwestycji infrastruk-
turalnych i obiektowych – tel. kont. 
530 264 799.
Osobą do kontaktu z ramienia Wy-
konawcy (Przedsiębiorstwo Insta-
lacji Przemysłowych i Sanitarnych 
Ce-STA Stanisław Cioczek) jest Sta-
nisław Cioczek – kierownik budowy 
- tel. kont. 602 513 495.

Widzino. Świetlica już po termomodernizacji

Zadanie dofinansowane ze środków Euro-
pejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, 
w wysokości 68 % środków kwalifikowanych. 

Prace związane z realizacją całego projektu na 
obszarze Gminy Kobylnica potrwają do paździer-
nika 2019 r. Modernizacja 11 obiektów będzie 
kosztować ok. 5,4 mln złotych. 

Przedsięwzięcie ujęte w Zintegrowanym Poro-
zumieniu Terytorialnym dla Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Słupska realizowane jest przez 
Miasto Słupsk w partnerstwie z sąsiednimi sa-
morządami, tj. Gminą Kobylnica, Gminą Dębnica 
Kaszubska, Gmina Miasto Ustka, Gminą Damnica, 
Gminą Słupsk oraz Powiatem Słupskim. 

Wydatki na przebudowę 49 obiektów to ponad 
40 milionów złotych. Gminom biorącym udział 
w projekcie udało się zdobyć dofinansowanie 
w wysokości 25,5 miliona złotych.
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Szanowni Państwo,

Informujemy, że Gmina Kobylnica ma 
zamiar przystąpić do programu rządo-
wego pn. „Mieszkanie Plus”. Planuje się, 
że z tego programu w pierwszej kolej-
ności będą mogły skorzystać rodziny, 
które nie mogą otrzymać mieszkania 
komunalnego, a ich dochody są zbyt 
niskie, aby wynająć czy kupić mieszka-
nie na rynku komercyjnym.
Załączona na stronie internetowej 
Gminy Kobylnica ankieta pomoże 
określić skalę zainteresowania rządo-
wym programem „Mieszkanie Plus” 
wraz z programem „Mieszkanie na 
Start” wśród mieszkańców Gminy Ko-
bylnica. Państwa opinie i udzielone 
informacje będą przydatne przy opra-
cowywaniu ewentualnej koncepcji 
wdrażania ww. programów i plano-
waniu realizacji kolejnych etapów 
przedsięwzięcia.
Prosimy o wypełnienie załączonej an-
kiety i dostarczenie jej w terminie do 
30 października 2018 roku:
- do Urzędu Gminy Kobylnica (parter 
– urna),
- e-mailem na adres: kobylnica@kobyl-
nica.pl,
- za pośrednictwem sołtysa w swojej 
miejscowości.

Ostatnia wrześniowa sobota upły-
nęła nam pod znakiem muzycz-
nych przebojów międzywojnia. 
Na scenie Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy 
wystąpił Tomasz Stockinger.
Recital „Już nie zapomnisz mnie”, 
który zaprezentował Stockinger, 
to próba przypomnienia dwu-
dziestolecia międzywojennego 
w muzyce i słowie. Wieczór spę-
dziliśmy zatem w wyjątkowym  
klimacie najpiękniejszych szla-
gierów polskiego kina przedwo-
jennego. Koncert poświęcony był 
twórcom takim jak Henryk Wars 
czy Jerzy Jurandot. 
Tomasz Stockinger ukończył 
PWST w Warszawie w 1978 r. Od 
tego czasu nieprzerwanie związa-
ny jest z teatrem, kinem, telewizją, 
a także estradą. Jest dziś jednym 
z najbardziej rozpoznawanych 
polskich aktorów.

 W SKRÓCIE Nowe oblicze Ścięgnicy
Kolejnym przykładem skuteczności kobylnickiego sa-
morządu w staraniach o unijne środki, pozwalające na 
realizację kosztownych inwestycji, jest rewitalizacja ukła-
du drogowego w Ścięgnicy. Przy udziale zewnętrznych 
funduszy udało się wykonać zadanie o wartości ponad 
1,1 mln złotych. 

Prace związane z rewitalizacją 
układu drogowego w miejscowo-
ści Ścięgnica miały na celu wsparcie 
rozwoju lokalnego poprzez skróce-
nie czasu dojazdu do placu zabaw, 
sklepu oraz terenów inwestycyjnych 
zlokalizowanych w miejscowości 
Ściegnica. Nowa nawierzchnia dróg 
w znacznym stopniu wpłynęła rów-
nież na poprawę wizerunku całej 
miejscowości.

Całkowita wartość zadania wynio-
sła ponad 1,1 mln złotych, z czego 
wkład kobylnickiego samorządu to 
nieco ponad 450 tys. zł, a pozostałą 

część stanowi dofinansowanie ze 
środków Europejskiego Funduszu 
Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich.

Takie inwestycje jak ta w Ścięgni-
cy, pokazują, że proces inwestycyjny 
w Gminie Kobylnica, prowadzony 
jest w oparciu o zrównoważony roz-
wój, przemyślaną strategię i politykę 
dialogu. Jednak takie działania są też 
pięknym przykładem tego, jak urokli-
we stają się te nieco mniejsze miej-
scowości w naszej gminie. 

Dźwięki wybitnych gitarzystów 
usłyszymy także w Kobylnicy
Po raz pierwszy w historii całej imprezy Jesienny Przeciąg Gitarowy zawita do Gminy Kobylnica. 19 października, 
w Gminnym Centrum Kultury i Promocji, zagrają Leszek Cichoński, Jose Torres oraz Osmar Pegudo. Bilety na to wy-
darzenie można nabyć w słupskim Teatrze Rondo oraz przed rozpoczęciem samego koncertu. 

Wyjątkowy program VIVA SANTANA 
przygotowany został przez niestru-
dzonego propagatora gitary Leszka 
Cichońskiego. Gościem specjalnym 
projektu jest kubański mistrz instru-
mentów perkusyjnych Jose Torres. 

Carlos Santana to jeden z niewie-
lu artystów, którego przeboje były 
popularne we wszystkich dekadach 
począwszy od lat 60-tych do dzisiaj. 
W jego kompozycjach można zna-
leźć elementy bluesa, rocka, jazzu 
a przede wszystkim muzyki latyno-
skiej. Takie utwory Samba Pa Ti, Euro-
pa, Oye Como Va stanowią klasykę gi-
tarowego kunsztu i zyskały Santanie 
wiernych fanów na całym Świecie.

Leszek Cichoński - twórca Gitaro-
wego Rekordu Guinnessa - postano-
wił uczcić muzycznie Carlosa Santa-
nę, który w zeszłym roku obchodził 
70 urodziny. Jego nowy projekt nosi 
nazwę VIVA SANTANA. Ponieważ 
trudno oddać klimat tej muzyki bez 
timbalesów, bongosów i kong za-
prosił do tego projektu wybitnego 
perkusjonistę Jose Torresa oraz ku-
bańskiego kongistę Osmara Pegudo.. 
Oprócz wymienionych wcześniej hi-
tów zagrają wspólnie również Black 
Magic Woman, Taboo, Moon Flower 
a także nowsze przeboje jak Smooth.

Początek koncertu o godz. 19.00. 
Jesienny Przeciąg Gitarowy to je-

dyny w swoim rodzaju projekt, który 
umożliwia widzowi spotkanie z ar-
tystami prezentującymi bardzo róż-
ne, często odległe style muzyczne. 
Klamrą wiążącą wszystkie koncerty 
jest niezwykle wszechstronny instru-
ment, który w rękach pozwala nawet 
najbardziej wymagającemu odbiorcy 
wznieść się na wyżyny kulturalnych 
przeżyć. 
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Baran 
21.03 – 20.04
U t r z y m a n i e 
pozytywnych 
relacji z ludźmi 
jest dla Ciebie 

bardzo ważne i znaczące. 
Nie upieraj się przy swoim, 
nie kieruj się stereotypami 
i przyzwyczajeniami. Posta-
raj się wprowadzać w swoje 
życie zmiany, które mogą je 
poprawić. Nie zamartwiaj 
się na zapas. Finanse – te-
raz jest czas na zareklamo-
wanie swojej osoby, na po-
kazanie się z jak najlepszej 
strony. Bo od tego zależy 
Twoja przyszłość finanso-
wa. Praca – nie wszystko Ci 
się podoba, ale nie działaj 
impulsywnie i nie próbuj 
uciec od tego wszystkiego, 
przetrwaj. Dom – zbyt czę-
sto wojujesz. Spróbuj od-
puszczać, a więcej na tym 
zyskasz. Miłość – naucz się 
ustępować, a wiele zmieni 
się na plus. Karta Tarota: / 
Rycerz kielichów/ nie rzucaj 
słów na wiatr. Twój los: mu-
sisz się wciąż konfrontować 
z rzeczywistością. Dobra 
rada: wykorzystuj nadarza-
jące się okazje, bo mogą się 
nie powtórzyć. 

Byk 
21.04 – 21.05
Jakieś sprawy 
wypłyną na 
powierzchnię, 
niektóre Cię 

ucieszą, a inne nie, ale do-
świadczasz oczyszczenia 
dzięki temu wiele spraw sta-
nie się jasnych. To pomoże Ci 
zdecydować o właściwych 
zmianach. Finanse – staraj 
się rozważnie wydawać pie-
niądze na dom, wówczas nie 
będą się powtarzać sytuacje, 
których nie lubisz. Praca – 
potrzebujesz zmian, gdyż 
zbyt długo tkwisz w tym 
samym. Pomyśl o nowych 
formach współpracy. Uważaj 
na spółki. Wszystko oceniaj 
realnie. Dom – od Ciebie 
zależy, czy zbudujesz sobie 
ciepłe gniazdo na przyszłość. 
Może być coraz lepiej. Miłość 
– niepotrzebnie się izolujesz, 
wyjdź sprawom naprzeciw. 
Karta tarota: /Czwórka Bu-
ław/ - spróbuj dostrzec swo-
je szczęście. Twój los: wy-
maga od Ciebie zachowania 
spokoju w każdej sytuacji. 
Dobra rada: Pamiętaj, wiara 
czyni cuda.

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Wszystko, co-
kolwiek się 
wydarza, jest 

po to, abyś nauczył się re-
agować ze spokojem, bez 
nerwów. Spójrz na sprawę 
z bezpiecznej perspektywy. 
Naucz się cieszyć dobrem, 
które Cię spotyka, im wię-
cej radości w Twoim życiu, 
tym łatwiej osiągniesz swoje 
cele. Finanse – dbaj o swoje 
zasoby i trzymaj się utartych 
ścieżek. Nie poddawaj się 
presji, pamiętaj, że lęk jest 
tylko iluzją. Praca – równo-
waż pracę, wysiłek i obowią-
zek z relaksem i przyjemno-
ścią jest to konieczne, aby 
nie wyczerpać swojej ener-
gii nadmiernie. Dom – nie 
nastawiaj się tylko na prze-
trwanie. Plany, które miałeś 
są dobre, wystarczy je zre-
alizować. Miłość – zastanów 
się, czego naprawdę chcesz 
i tego się konsekwentnie 
trzymaj. Karta tarota: / Szóst-
ka kielichów/ - miłe spo-
tkanie z kimś z przeszłości. 
Twój los: staraj się żyć na 
większym luzie. Dobra rada: 
Pracuj nad podniesieniem 
własnej wartości.

Rak 
22.06 – 22.07
Potrzebna jest 
Ci zmiana w po-
dejściu do życia. 

Nie trzymaj się ideałów, któ-
re się nie sprawdzają. Prze-
stań się zamykać w sobie 
i przeżywać własne emocje, 
wówczas masz szansę na 
uaktywnienie energii i na 
wiele pozytywnych zmian. 
Finanse – teraz masz dobry 
czas, ale nie wydawaj lek-
ką ręką pieniędzy. Pomyśl 
o przyszłości. Praca – masz 
szansę na awans. Jeżeli sa-
modzielnie zrealizujesz waż-
ny projekt. Dom – odpuść 
sobie, nie walcz, a trudności 
powoli będą się rozpływać. 
Nic na siłę, bo na bieg wy-
darzeń nie masz wpływu. 
Miłość – potrzebny Ci czas, 
aby realnie ocenić sytuację. 
Karta Tarota: / As mieczy/ - 
Twój intelekt podpowie, jak 
ominąć przeszkody. Twój 
los: cierpliwość i konsekwen-
cja w postepowaniu. Dobra 
rada: Wiele zależy od prawi-
dłowego przepływu infor-

macji.

Lew 
23.07 – 23.08
Zmień stosu-
nek do same-

go siebie i panuj nad słowa-
mi, a przestaniesz na siebie 
ściągać problemy. Uwierz, że 
nie zawsze masz rację, więc 
się nie upieraj przy swoim, 
aby przestało się to odbijać 
na domu, bliskich związkach 

i pieniądzach. Finanse – sta-
raj się działać rozważnie. 
Praca – jesteś pozytywnie 
postrzegany, możesz otrzy-
mać wsparcie od zwierzch-
ników w razie potrzeby. 
Dom – przestań drążyć te-
mat mimo niejasnych sytu-
acji. Odpuść sobie i przestań 
o tym myśleć, a sprawy się 
powoli wyjaśnią. Miłość – 
wyznacz sobie cel i zacznij 
działać z sensem. Przestań 
oceniać sytuację poprzez 
czarne myśli. Karta Tarota:/ 
Szóstka denarów/ - w razie 
kłopotów możesz liczyć na 
wsparcie swoich przyjaciół. 
Twój los: Naucz się panować 
nad własnymi emocjami. 
Dobra rada: Pamiętaj, że nie 
jest obojętne z kim się przy-
jaźnisz. 

Panna
24.08 – 23.09 
Postaraj się 
u p o r z ą d k o -
wać swoje 
myśli i usta-

lić hierarchię działania, aby 
uwolnić się od chaosu 
i tymczasowości. Zbierz siły 
do działania, tylko nie trzy-
maj się sztywno wytyczo-
nych planów. Czasami aby 
osiągnąć cel, trzeba nieco 
zboczyć z kursu. Finanse 
– uważaj, aby nie znaleźć 
się w sytuacji, która z po-
zoru wydaje się korzystna, 
a z czasem może okazać się 
sporym problemem. Praca 
– masz dobre pomysły więc 
warto je realizować. Postaraj 
się o większy luz wewnętrz-
ny dzięki temu pojawi się 
więcej korzystnych okazji. 
Dom – konieczne jest Two-
je osobiste zaangażowanie 
i zapanowanie nad sytuacją. 
Miłość – potrzebna jest cier-
pliwość, bo wkrótce wszyst-
kie sprawy wrócą do normy. 
Karta Tarota: / Moc/ - popra-
cuj nad złagodzeniem swo-
jego temperamentu. Twój 
los: pozytywne nastawienie 
i przyjazne reakcje. Dobra 
rada: uwierz w swoich opie-
kunów domowych.

Waga 
24.09 – 23.10
Dbaj o spokój, 
sen i odpo-
czynek, staraj 

się unikać przepracowania, 
by nie czuć przemęczenia. 
Zdystansuj się do spraw 
bieżących spraw i naładuj 
akumulatory. Finanse – uwa-
żaj, gdyż ktoś może Ciebie 
wykorzystać. Mądrze za-
rządzaj swoimi zasobami. 
Praca – nie oceniaj powsta-
łych sytuacji przez pryzmat 

własnych emocji, aby nie 
podjąć pochopnych decy-
zji. Gdy się uspokoisz, to 
zobaczysz sytuację z innej 
perspektywy. Dom – jakaś 
dość istotna sprawa wymy-
ka się spod kontroli, wymyśl 
inną niż dotychczas strate-
gię. Miłość – pojawiające się 
sytuacje mogą Cię trochę 
wybić z normalnego rytmu. 
Może pojawić się coś z prze-
szłości, abyś mogła się temu 
przyjrzeć i sprawdzić czy 
idziesz we właściwym kie-
runku. Karta Tarota:/ Piątka 
Denarów/ - poczucie bo-
gactwa, jak i poczucie biedy 
jest w głowie, a stan konta 
ma niewielki wpływ na to, 
co masz w głowie. Twój los: 
Wymaga od Ciebie mocnych 
argumentów „za”. Dobra 
rada: Szczęśliwe myśli two-
rzą szczęśliwą rzeczywistość.

Skorpion 
24.10 – 22.11
Nie wracaj cią-
gle do przeszło-
ści. Zapomnij 
o tym, co było 

i skup się tylko na przyszło-
ści, masz wiele do zrobienia. 
Ułóż w sobie wszystko w taki 
sposób, abyś był pewny, co 
robisz i co chcesz osiągnąć, 
to da Ci siłę. Finanse – wy-
cisz intelekt, analizę i po-
zwól sobie, aby w sprawach 
finansowych prowadziła Cię 
podświadomość, która zde-
cydowanie działa na Twoją 
korzyść. Praca – warto pod-
jąć wysiłek, a namacalne 
efekty ujrzysz w niedalekiej 
przyszłości. Dom – masz 
dobry czas na ważne dla 
domowników rozwiązania, 
dadzą one lepszą niż do-
tychczas perspektywę. Mi-
łość – nie czekaj bezczynnie 
na bieg wydarzeń, wymode-
luj sprawy w takim kierunku, 
jakiego oczekujesz. Karta 
Tarota: / As Buław/ - Możliwa 
konieczność zmiany strate-
gii działania. Twój los: wię-
cej uśmiechu na co dzień. 
Dobra rada: akceptacja daje 
uwolnienie. 

Strzelec 
23.11 – 21.12 
Skup się na 
k o n k r e t a c h , 
a masz dużą 

szansę wygrać. Czas Ci 
sprzyja i przestrzeń ze-
wnętrzna współpracuje 
z Twoimi potrzebami. Mu-
sisz tylko wiedzieć, cze-
go tak naprawdę chcesz 
i tego konsekwentnie się 
trzymać. Finanse – będą 
się przeplatać proble-
my z korzyściami. Lepiej 

zaakceptować sytuacje, 
kiedy nie ma się wpływu 
na stan rzeczy. Miej wię-
cej zaufania, uzbrój się 
w cierpliwość i czekaj ze 
spokojem, aż wszystko 
z czasem się ułoży. Praca- 
trzymaj się realiów, kiedy 
zobaczysz sprawy takimi, 
jakimi są naprawdę uda 
Ci się szybko opanować 
sytuację. Dom – jeżeli 
będziesz swoich bliskich 
uszczęśliwiać na siłę to 
się nie dziw, że on tego 
nie doceniają. Miłość – raz 
dajesz sobie na luz, raz 
ulegasz emocjom i sam 
się gubisz w tym czego 
tak naprawdę chcesz. Nie 
staraj się, lecz po prostu 
bądź sobą. Karta Tarota: 
/ Świat/ - nie trzymaj się 
kurczowo niewykorzysta-
nych sposobów działania. 
Twój los: Zdecydowanie 
i konsekwencja w działa-
niu. Dobra rada: Życie jest 
chwilą, korzystaj z każdej, 
ile możesz.

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Masz dobry 
czas do po-
d e j m ow a n i a 

wyzwań i kreowania no-
wej bardziej pożytecznej 
dla Ciebie rzeczywisto-
ści. Zacznij działać w celu 
stworzenia sobie więk-
szego komfortu, wówczas 
uaktywnią się energie 
Cię wspierające. Finanse 
– może pojawić się nie-
pewność, lecz z biegiem 
czasu zobaczysz sens naj-
bardziej istotnych dla Cie-
bie spraw. Trzeba będzie 
wykonać konkretne ruchy 
w celu poprawy sytuacji 
materialnej. Praca – po-
zwól, aby każdy mógł się 
wykazać sam. Nie zapo-
minaj o motywowaniu, 
chwaleniu i egzekwowa-
niu wyników. W taki spo-
sób zdobędziesz przychyl-
ność e chętne włączenie 
się we współpracę. Dom 
– zadbaj o miłą atmosfe-
rę, nawet przestawienie 
mebli może zmienić ener-
gię na bardziej korzystną. 
Miłość – zachowaj równo-
wagę w dawaniu i braniu. 
Będzie to z korzyścią dla 
Ciebie i partnerki. Karta 
Tarota: /Trójka kielichów/ 
- jako karta obfitości może 
zapowiadać bardzo ko-
rzystne zmiany we wszyst-
kich sferach. Twój los: 
Dbaj o to, co sprawia Ci ra-
dość i przyjemność. Dobra 
rada: Pamiętaj, że wiara 
czyni cuda. 

Wodnik 
21.01 – 19.02

Nie oceniaj sy-
tuacji poprzez 

pryzmat tego, co Ci się nie 
udało w przeszłości, bo bę-
dziesz bać się zaufać temu, 
co przyszłość Ci przyniesie. 
Staraj się skupiać na spra-
wach bieżących i nie myśleć 
o tym, co było, co jest i co 
będzie. Finanse – okazuje 
się, że to, na czym Ci zależy 
nie wychodzi. Dopiero gdy 
się rozluźnisz i przestaniesz 
zadręczać problemami, do-
strzeżesz pozytywne rozwią-
zania. Praca – licz tylko na 
siebie. Intuicja Ci podpowie, 
które osoby są naprawdę 
Tobie życzliwe i z nimi mo-
żesz współpracować, aby 
Twoja sytuacja zawodowa 
mogła ulec poprawie. Dom 
– sprawy domowe załatwiaj 
spokojnie, bez nadmiernych 
emocji. Mniej ważne odłóż 
na później. Miłość – masz 
sporo szczęścia, nie pogub 
się w tych emocjach i uczu-
ciach. Karta Tarota:/ Królowa 
Buław/ - wśród otaczających 
Cię kobiet, któraś może oka-
zać się fałszywa. Twój los: 
powinieneś wykrzesać cie-
płe uczucia do samego sie-
bie. Dobra rada: Iluzja jest 
pułapką, nie daj się w niej 
zamknąć. 

Ryby 
19.02 – 20.03
Poznaj swo-
je uczucia, 
o c z e k i w a n i a , 

pragnienia i obserwuj, co 
one wnoszą w Twoje życie. 
Może należy zmienić coś 
w relacjach z otoczeniem 
lub inne rzeczy, na któ-
rych już Ci nie zależy, ale 
nie poddawaj się własnej 
presji, aby tego później 
nie żałować. Finanse – jeśli 
uaktywnisz swoją energię 
i będziesz działać, świat za-
cznie Ci z każdej strony po-
zytywnie odpłacać. Praca 
– walcząc o jakieś szczytne 
idee czy też o swoją rację 
możesz wejść w konflikt, 
który może Cię drogo kosz-
tować lepiej sobie odpuść. 
Dom – wszystko jest w mia-
rę dobre, przestań czepiać 
się słów i „nie wywołuj wil-
ka z lasu”. Miłość – uwierz 
w siebie i w to, co samoist-
nie się wydarza. Karta Taro-
ta: / Biała Karta/ - Wszystko 
w rękach niebios. Twój los: 
Spokoju szukaj w sobie. 
Dobra rada: Jeżeli na pew-
no wiesz, czego chcesz, 
uwierz, że możesz to mieć. 

HOROSKOP
 na LISTOPAD 2018

Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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Popisami na matach upamiętnili 
zasłużonego szkoleniowca
29 września, w hali sportowej w Kobylnicy, odbyła się Gala Sportów  
Walki im. śp Michała Godnicza oraz Puchar Polski Ju Jitsu Kata Parami 
Pajj pod patronatem Wójta Gminy Kobylnica. 

Na wniosek Mistrza Marcina oraz Mistrza Zygmunta i Prezydenta Eugeniusza Sikory w dniu 
tym na ręce Małżonki śp. Michała Godnicza został przyznany najwyższy stopień mistrzowski 10 
Dan oraz zaszczytny tytuł Soke (wielki mistrz mistrzów).

Przy okazji Gali zostali mianowani na międzynarodowego instruktora Ju Jitsu:
Mistrz Zygmunt Podgurniak 3 -Dan, Mistrz Krzysztof Orlikowski 2 –Dan oraz Sepai Łukasz 

Burza 3-kyu 
Prezydent Polskiej   Międzynarodowej Akademi Ju jitsu (Polish International Ju Jitsu kobu-

do Academy) wręczył Honorową Brązową odznakę PAJJ Krzysztofowi Orlikowskiemu z Bobolic 
oraz Honorową Złotą Odznakę PAJJ Zygmuntowi Podgórniakowi 3-Dan ,Marcinowi Gawlikowi 
6-Dan. Po wyróżnieniach organizatorzy Spartan poprosili Wójta Gminy o otwarcie Gali.

Lokaty elitarnej konkurencji ju-jitsu kata parami 
1-miejsce Maciej Sikora oraz Tomasz Tomiak- Zielona Góra 
2-miejsce Sandra Grybisz oraz Aleksandra Klimkowska –Kobylnica Spartans
3-miejsce Jakub Kamer oraz Krzysztof Kamer –Irlandia Bushido Club
Dodatkowo na gali odbyła się walka o Pas Mistrzowski Polskiej Międzynarodowej Akademi 

Ju jitsu 
Fighting Ju Jitsu Open 
1-MIEJSCE BUDNER ŁUKAS KONIN
2-MIEJSCE FILIP WĄSICKI SPARTANS KOBYLNICA
3-MIEJSCE ŁUKASZ BURZA .
 
W piątek 28.09., na dzień przed Galą, odbyło się Międzynarodowe Seminarium Ju-Jitsu, kara-

te, aikido, kobudo. Organizatorem był Sensei Marcin Gawlik 6 Dan. W seminarium brali udział 
Mistrzowie ze Szczecina, Konina, Bydgoszczy, Zielonej Góry, Lublina, Bobolic, Ustki,Słupska, Ko-
bylnicy oraz Irlandii.

 Uczniowski Klub Sportowy „BYKI” Słupsk w partnerstwie z Powia-
tem Słupskim i Gminą Kobylnica zapraszają do wzięcia udziału 
w VIII Halowym Turnieju Piłki Nożnej „Mikołajki – Kobylnica 2018” 

im. Zbyszka Żynisa. 

Zawody zostaną rozegrane w dniu 09.12.2018 r. w hali sportowej 
w ZSS w Kobylnicy w godz. 8.30- 15.00. 

Więcej informacji można uzyskać pod numerem telefonu 605 
735 385 lub email jkarska@op.pl.


